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Недоволство.  Кметът зове за спешни мерки с транспорта през селото

В Маринка настръхнаха след поре

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Кметът на Маринка Иван 
Агафонов зове за спешни 
мерки с транспорта през 
селото. В писмо той изра-
зява притеснението си от 
поредния пътен инцидент 
с дете от 5 октомври, кое-
то бе блъснато при преси-
чане. 

„Ударът от автомобила 
е изключително тежък и 
силен, като според длъж-
ностните лица на МВР и 
според медицинските пред-
ставители на Бърза помощ, 
явили се на място след ин-
цидента, единствено едри-
ят ръст на детето го е 
спасило от фатален край“, 
посочва Агафонов.

През селото преминава 

първокласният междуна-
роден път I-9, който е част 
от изключително натова-
рения европейски път Е87, 
водещ към граничния пункт 
при Малко Търново. Често 
трасето се ползва и като 
алтернативно при инци-
денти по пътя Бургас – Со-
зопол, или „Меден рудник“ 
– Бургас. 

Агафонов пише до минис-
търа на МРРБ Виолета 
Касабова, УС на АПИ, начал-
ника на ОПУ-Бургас инж. 
Митко Порязов, директора 
на ОДМВР-Бургас Владимир 
Маринов, кмета на община 
Бургас Димитър Николов и 
до председателя на Коми-
сията по транспорта към 
Общински съвет – Бургас 
Евелина Михалева, че еже-

дневно става свидетел на 
безброй ситуации и пред-
поставки за пътнотранс-
портни произшествия. 

„Тук е моментът да при-
помня, че през годините 
назад селото ни е дало две 
детски жертви на същия 
този път. Също така е 
добре да се помни и фатал-
ният инцидент в съседното 
село Крушевец, когато ав-
томобил на „Гранична по-
лиция“ се качи на тротоара 
и помете количка с бебе на 
1 годинка“, казва кметът.

Той припомня, че още с 
встъпването си в длъжност 
е изпратил писмо до ОПУ 
– Бургас и Община Бургас, с 
което е изискал да бъдат 
предприети няколко кон-
кретни мерки, които според 

него можело да предотвра-
тят инцидента от 5 ок-
томври. В резултат на 
това комисия е огледала 
пътя на 28 ноември 2023-а, 
като на същата дата със 
свой протокол е отхвърли-
ла всички предложения на 
Агафонов. 

„Единствено бе взето 
решение да бъде освежена 
маркировката на две от 
петте пешеходни пътеки 
по главния път, като към 
днешна дата е това е из-
пълнено само за една“, по-
сочва той.

Агафонов е останал с 
неприятно впечатление от 
служител на ОПУ – Бургас 
с фамилия Атанасов, който 
още с пристигането си:

„Започна на висок тон да 

ми държи сметка защо 
свиквам тази комисия без 
причина и да пита дали в 

Маринка си мислим, че сме 
център на веселената, и кой 
ще плаща за прищевките 
ни. На заседанието на ко-
мисията отказът на иска-
ните от мен мерки за нама-
ляване на скоростта в 
населеното място и мерки-
те за обезопасяване на пе-
шеходците бе аргументи-
р а н а  с  л и п с а т а  н а 
статистика, или недоста-
тъчна такава за ПТП-та в 
района. С днешна дата бих 
попитал инж. Атанасов 
дали инцидентът с блъс-
натото дете е достатъчен, 
или е нужно статистиката 
да бъде по-кървава. Правил-
но ли е според вас да се 
предприемат мерки един-
ствено на база статисти-
ка, или е по-правилно да има 

„
През годините 
назад селото ни 
е дало две 
детски жертви 
на същия този 
път

Иван Агафонов, 
кмет на Маринка

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

МОНИКА ИЛИЕВА

„Ако детската площадка 
е трънчето в петата, прие-
мам го, нека отпадне“, това 
каза по време на комисията 
(проведена според правилник) 
и непосредствено преди на-
чалото на извънредната 
сесия на ОбС – Поморие, кме-
тът на града Иван Алексиев. 
Той акцентира, че смисълът 
на внесената от него доклад-
на за промяна на ПУП-а е дали 
общинските съветници са 
съгласни за поделямост на 
въпросния имот.

„Черноморски фар” при-
помня, че поради нови обстоя-
телства относно казуса с 
терена на заведението Wind 
Bar (т.нар. „Кораба“ на ПУП-
ПР за УПИ VIII, в кв. 64 по 
плана на гр. Поморие) и необ-
ходимост от произнасяне на 
собственика Общински съвет 
– Поморие, кметът Иван 
Алексиев внесе докладна за-

писка, с молба да бъде насро-
чена извънредна сесия на 11 
октомври. В дневния ред на 
заседанието бе записана само 
една точка, касаеща споме-
натия терен.

Хронология на казуса по 
докладната за промяна  
ПУП-а: на последното засе-

дание на местния парламент 
(3 октомври т.г.) проектът 
за изменение на ПУП-а пре-
търпя неуспех, 10 общински 
съветници – опозиционери – 
гласуваха против неговото 
преформулиране. Докладната, 
която бе разгледана за тре-
ти пореден път, цели да 
раздели парцела на две части. 
Едната – с площ от 431 кв. м 

– за офиси и ателиета, дру-
гата, която ще обхване 363 
кв. м – за озеленяване и детска 
площадка. По време на редов-
ното заседание на ОбС-По-
морие стана ясно, че собстве-
никът на сградата „Хоризонт“ 
АД, която е построена в не-
посредствена близост до 
спорното УПИ, е подал иск в 
съда за закупуване на приле-

жащата земя.
По време на дебата Веселин 

Анестиев – общински съвет-
ник от Коалиция ЗНС – обър-
на внимание, че групата, 
която представлява, ще 
подкрепи докладната, но 
считат, че мястото не е 
подходящо за детска площад-
ка. „Зелена площ трябва да 
има“, категорични за от ЗНС 

след проведени срещи и раз-
говори с граждани. 

Бейхан Мустафа (АПС) 
също обърна внимание, че 
мястото не е подходящо за 
детска площадка.

В новия си вид докладната 
бе гласувана с пълно мнозин-
ство – 18 гласа „за“ от 18 
присъстващи общински съ-
ветници.

Общински съвет – Поморие реши пространството до заведение  
„Кораба“ да се отреди за озеленяване

„
Ако детската 
площадка е 
трънчето в 
петата, 
приемам – нека 
отпадне

Иван Алексиев, кмет 
на община Поморие

ФОТО: МОНИКА ИЛИЕВА

Ива Кусева от БСП дели банка със съветниците от МК ЗНС – Найден 
Пулакев (наемателят на „Кораба“) и Милен Манолов (вляво)

ФОТО: МОНИКА ИЛИЕВА

Общинските съветници Христо Широков (ДПС Ново начало), 
Сезгин Кадил и Бейхан Мустафа (АПС) по време на извънредната 
сесия във връзка с казуса „Кораба“  ФОТО: МОНИКА ИЛИЕВА

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Айтоският Балкан се 
оказва Мека за иманярите. 
Полицаи щракнаха белез-
ници на пореден търсач на 
съкровища, шетал в региона. 
79-годишен мъж от руен-
ското село Листец е спипан 
на място, докато прибирал 
находката си, съобщиха от 
пресцентъра на ОДМВР – 
Бургас. В землището на 
селото, с помощта на три 
металдетектора и сонда 
за дълбочинно търсене, 
иманярят открил множе-
ство монети и накити, сред 
които пръстени и обеци. 

За „Черноморски фар“ от 
областната дирекция ко-
ментираха, че това не е 

първото му излизане сред 
природата за търсене на 
богатства, което се вижда 
и от добре подбраната от 
него специализирана апара-
тура за търсене на ценнос-
ти. Униформените са имали 
данни за още поне 2-3 негови 
удара, при което започват 
да го следят, за да го хванат 
на място при откриването 
на поредната му находка. 

По първоначални данни 
две от намерените монети 
вероятно са сребърни и се 
датират от периода на 
Второто българско цар-
ство. Назначени са експер-
тизи за точната оценка и 
произход на откритите 
артефакти. По случая е 
образувано досъдебно про-
изводство, което ще ус-

танови дали иманярят е 
действал самостоятелно 
и дали артефактите са 
част от по-голямо архео-
логическо находище. 

Разследването продъл-
жава, а от полицията на-
помнят за сериозността 
на законодателството, 
свързано с археологически 
обекти и тяхната неза-
конна търговия. 

Посоката на тези наход-
ки пък без изненада е За-
падна Европа, където се 
намират големите частни 
колекции. 

В тази връзка, в края на 
септември специализирана 
полицейска операция за 
противодействие на прес-
тъпления, свързани с 
търсене, държане и трафик 

на културни ценности бе 
проведена на територия-
та на област Бургас. 

Антимафиоти от ГДБОП, 
подпомогнати от служи-
тели на Районно управление 
– Айтос, намериха на адрес 

в града: 312 монети, 170 
накита, 3 икони, картина, 
5 саби и 2 пушки, за които 
бяха назначени експертизи. 

Акцията се проведе под 
надзора на Окръжна про-
куратура – Бургас и бе част 

от международната опе-
рация „Пандора“, коорди-
нирана от Европол.

Един бе задържан с по-
лицейска заповед за срок 
до 24 часа. Образувано е 
досъдебно производство.

Иманяри ровят в Айтоско и Руенско

Възрастни-
ят търсач на 
съкровища се 

сдобил чрез ме-
талдетектор с 

монети от Вто-
рото българско 

царство
ФОТО: ОДМВР - БУРГАС
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ден инцидент с блъснато дете
превенция, за да не стига до 
фатални инциденти?“.

След случая с детето от 
5 октомври в кметството 
на Маринка постъпва писмо 
от майката с искане за 
спешни мерки. 

„Впоследствие проведох-
ме разговор, в който мно-
жество родители изразиха 
пред мен готовност да не 
оставят този инцидент 
без последствия и ме уве-
домиха, че са се свързали 
както с медиите, така и с 
НПО в сферата на пътната 
безопасност. Изразиха и 

намерения за протестни 
действия, включително 
затваряне на международния 
път преминаващ през село-
то, ако не бъдат предпри-
ети адекватни мерки за 
обезопасяването му“, про-
дължава Агафонов.

Във връзка с всичко това 
кметът и жителите на 
селото настояват това да 
се случи. Сред предложени-
ята им са: създаване на 
поне още 3 пешеходни пъ-
теки; намаляване на огра-
ничението на скоростта; 
поставяне на пешеходен 

светофар с бутони; поста-
вяне на 5 гърбици за ограни-
чаване на скоростта; све-
т е щ и  п ъ т н и  з н а ц и , 
указващи пешеходните 
пътеки; уширения на път-
ното платно с джобове за 
временно паркиране около 
търговските обекти; 10 
броя огледала за перпенди-
кулярните улици на главния 
път; камера за скорост в 
населеното място; изграж-
дане на кръгово кръстови-
ще на улиците „Михаил 
Герджиков“ (главния път), 
„Оборище“ и „Вела Пеева“. 

Хората в селото плашат с протести, ако не бъдат взети мерки за безопасността на пешеход-
ците                     ФОТО: GOOGLE MAPS

ДОНА МИТЕВА

Въпреки отминалия летен 
сезон и затварянето на 
множество заведения за 
хранене и хотели, продъл-
жават да валят обяви за 
работа, чрез които се тър-
сят основно сервитьорки, 
готвачи, бармани и прода-
вачи за хранителни магази-
ни. 

Бегъл поглед на обявите 
за Бургас категорично уста-
новява, че множеството от 
тях са за намиране на про-
давачки за една верига мага-
зини, известна с това, че при 
нея не се задържа работна-
та ръка.

Бистра, магазини и топли 
точки от всички части на 
града търсят хора, които 
да правят сандвичи, да къл-
цат салати или пък да вър-
тят изискани блюда. За 
разкош се издирват и хлеба-
ри, навити да стават посред 
нощ, но поне мотивът е 
добър – фирмата увеличава 
обема си на работа.

Работници за склад, до-
машни помощнички, малко 
шофьори и зидари, са други-
те, които се приканват да 
подадат документи или 
поне да се обадят, за да бъдат 
наети на работа.

Като екзотика може да 
се приеме обявата, че зоо-
паркът търси служител за 
поддръжка, като се изискват 
умения в основните дейнос-
ти – ел., ВиК, заварки. При 
нужда му се осигурява и 
квартира.

Проучване на Foundation 
for Young Australians показва, 
че близо 60% от младите 
хора са завършили или се 
обучават за професии, при 
които най-малко 2/3 от 

работните места ще бъдат 
автоматизирани през след-
ващото десетилетие. Това 
изглежда като натрупване 
на огромно количество из-
лишни знания и умения, 
което ще доведе до сериозна 
промяна на пазара на труда. 
Дори и тази промяна да не 
изглежда чак толкова веро-
ятна към настоящия момент, 
някои анализатoри считат, 
че „роботите ще заменят 
40% от работните места 
през следващите 15 години“, 
пишат от digitalk.bg.

Сред професиите, при 
които съществува най-го-
ляма вероятност да бъдат 
заличени вследствие на 
навлизането на изкуствения 
интелект (AI), са тези на 
касиер в магазин, шофьор, 
готвач в ресторант за бър-
зо хранене. Вече съществува 
и ресторант, в който сер-
витьорите са роботи. 

Така че да идва по-бързо 
времето на изкуствения 
интелект, та да се приклю-
чи с драмата за липсващата 
работна ръка.

Недостиг на продавачи, 
сервитьори, готвачи в 
Бургас – идват роботите

Първият в Пловдив серви-
тьор робот вече обслужва 
клиентите на известната 
пловдивска пицария, подобен 
вече има и в рибно заведение 
на „Магазия 1“       ФОТО: FAITON.BG 

О Б Я В А
На основание чл.18/2/ от Наредба за условията и реда за упражняване правата на собственост в търговски дружества, участието в граждански 
дружества и сключването на договори за съвместна дейност от Община Бургас, и Решение № 317 / 16.10.2024г. на Управителя, обявява търг с 
явно наддаване за отдаване под наем на помещения собственост на “БУРГАСБУС” ЕООД гр.Бургас при следните условия: 

Обект
№

адрес Вид на имота Площ 
кв.м. 

Начална 
цена в лв 
без ДДС 

Размер на 
депозита в 

лева 

Стъпка за 
наддаване 

в лева

Цена на тръж-
ни документи 

без ДДС 
1.1 ул.”Индустриална” 4 услуги /сервиз/ 488  588 1764 59 110
1.19 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 135 203 609 10 110
1.22 ул.”Индустриална” 4 произв.предн. 470 470 1410 47 110
2.1 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за продажба на билети 4+4 275 825 28 110
2.2 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за продажба на билети 4+4 275 825 28 110
2.3 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за продажба на билети 4+4 275 825 28 110
2.4 Автогара”Запад” откр. площ 500 1200 3600 60 110
2.8 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за продажба на билети 4+4 275 825 28 110
2.9 Автогара”Запад” пом. за търг.д-ст 54 365 1095 37 110
2.17 Автогара”Запад” пом. за търг.д-ст 40 400 1200 40 110
2.22 Автогара”Запад” открита площ 270 405 1215 40 110
2.23 Автогара”Запад” услуги 17 119 357 12 110
3.5 ул.”Индустриална” 1 площ 1 140 420 7 110
3.6 ул.”Индустриална” 1 площ 1 140 420 7 110
5.4 Aвтогара Средец пом. за търг.д-ст 118 185 555 19 110
7.2 Авт.Изгрев площ 1 150 450 15 110

Търгът ще се проведе на 30.10.2024г. от 10.00ч. в административната сграда на “БУРГАСБУС”ЕООД гр.Бургас ул “Индустриална” № 1. 
Тръжна документация може да се закупи всеки работен ден от датата на публикуването на обявата от 09.00 до 11.30ч и от 12.30 до 15.00ч в касата 
на дружеството. Депoзитът за участие се заплаща до 29.10.2024г.
Оглед на обектите се извършва всеки работен ден от 10.00ч до 16.00ч. от датата на публикуване на обявата, след предоставяне на документ за 
закупена документация за участие в търга. Срокът за отдаване под наем на помещенията е три години. 
Телефон за допълнителна информация 088 678 8394.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Върховният касационен 
съд (ВКС) потвърди шест-
годишната присъда на 
Валентин Вълчанов за 
тежката катастрофа в 
Айтос, при която загина-
ха баща и двете му мало-
летни деца, а 17-годишен 
пешеходец беше тежко 
ранен. Решението на съда 
от 29 април 2024 година 
окончателно утвърждава 
наказанието за Вълчанов, 
включващо лишаване от 
свобода и забрана за упра-
вление на моторно пре-
возно средство за девет 
години.

Инцидентът се случи 
на 13 септември 2021 го-
дина около 21:20 ч. в Айтос. 
Вълчанов, управлявайки 
товарен камион „Волво“ 
с полуремарке, натоваре-

но с 40 тона пшеница, не 
успява да контролира 
превозното средство при 
десен завой с наклон. Ка-
мионът навлиза в насрещ-
ната лента и удря лек 
автомобил „Волво ХЦ 60“, 
в който се намирали Нури 
Хюсеин, съпругата му и 
двете им деца. Тежкият 
удар разрязва задната 
част на колата и води до 
смъртта на мъжа и мал-
ките. 

При катастрофата 
пострадва и 17-годишен 
пешеходец, който е ударен 
от отломки, откъснали 
се при сблъсъка между 
камиона и лекия автомобил.

Апелативният съд в 
Бургас промени първона-
чалната присъда, като 
призна, че катастрофата 
е настъпила поради не-
предпазливост, а не пора-
ди самонадеяност, както 

беше заключено на пре-
дходна инстанция. Вълча-
нов не е предвидил теж-
к и т е  п о с л е д и ц и  о т 
действията си, но е бил 
длъжен и е можел да го 
направи, заключи съдът.

Решението на ВКС сла-
га край на съдебния процес 
и окончателно затваря 
страницата за една от 
най-тежките катастро-
фи, случили се в Айтос 
през последните години.

Окончателна присъда за шофьора на 
камиона убиец в Айтос

Айтозлии излязоха на протест и поискаха изграждане на око-
ловръстен път след тежкия инцидент през 2021-ва

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ, АРХИВ
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Явор Божанков: В Бесарабия бях. У дома 
Кампания. Депутатът и семейството му дариха печки и книги на българската 
общност в Болградски район

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Вместо да агитира в Бур-
гаска област, където е водач 
на листата на ПП-ДБ, депу-
татът Явор Божанков зами-
на за Украйна. Заедно с брат 
си той организира дарител-
ска акция за българската 
общност в Болградски район. 
За там отпътува камион, 
натоварен със 180 високока-
чествени отоплителни 
уреда на твърдо гориво, годни 
за отопление и готвене. 
Както и с книги на български 
език за малки и големи.

В инициативата освен Бо-
жанкови се включиха произво-
дители от Горна Оряховица 
– фирма „Версо“, и от Шумен 
– фирма „Купро“. Благотвори-
телна фондация „Южен бряг“ 
и Наталия Карташова се по-
грижиха дарението да бъде 
посрещнато и разпределено. 

Помогнаха и Николай Ненчев, 
временно управляващ посол-
ството на България в Украй-
на, както и посолството на 
Украйна в България. 

„Рядко си даваме сметка, 
че над 60% от населението в 
този район е с български 
корени. Едва ли си предста-
вяме как посрещат студения 
сезон там, при онези темпе-
ратури и липсата на елек-
тричество с часове… С 
инициативата искаме да 
покажем, че нашата общност 
тук не е безразлична! Дър-
жавните отношения са едно. 
Солидарността между хора-
та не може да бъде заменена“, 
обяснява Божанков, чиито 
репортажи в социалните 
медии предизвикаха хиляди 
реакции и знаци на съпри-
частност. Ето един от 
прочувствените му разкази, 
които освен да разкажат за 
тежкия военен бит на съна-

родниците ни в Украйна, 
целят и да разсеят всички 
лъжи за случващото се там. 

„Първи ден с бесарабските 
българи.

След граничния контрол 
между Молдова и Украйна ме 
посреща кмет – бесарабски 
българин. Помолих да ми за-
пазят хотел. „Никакъв хотел, 
ще спиш вкъщи“. Така първа-
та вечер отседнах в дома на 
бесарабски българи.

На дългата вечеря гово-
рихме за България, за войната, 
за историята. Как са дошли 
техните родители тук. Сви 
ми се сърцето от разказите. 
И от любовта, с която гово-
рят за България. И от бол-
ката, която са преживели. И 
изживяват отново.

Разказват ми: „Родители-
те ни идват тук, защото 
бягат от турските кланета. 
После идват германците, 
заселват се. Руснаците идват 

уж да ни „освобождават“ от 
германците. След това ни 
ликвидираха чрез глад. Голо-
домора. 60% от населението 
ликвидираха чрез глад. Майка 
я помня как събираше тро-
хите от масата. Да не оста-
не троха. Яли са трева. Кани-
бализъм. Ужаси, ужаси. Сега, 
като си помислим, че може 
да се повтори това – пак да 
дойдат… Пробиват там, 
където има слаба съпротива. 
Слаба е там, където пропа-
гандата им работи. Преди 
нападението е пропагандата. 
Не посмяха да направят десант 
в Одеса. Бяхме готови да се 
бием. Те разбраха и се отка-
заха от десанта“. 

Питат ме: „Разбираш ли 
всичко? Тази дума ползвате 
ли я в България?“. Казвам: 
„Всичко разбирам“. Мисля си 
обаче, че тази любов, която 
изпитват към нас, ние не я 
разбираме…

На другия ден отидохме в 

малки села, предимно населе-
ни с бесарабски българи. Не е 
преувеличено да кажа, че се 
почувствах у дома. 

Навсякъде питам: „От 
кого ще ви освобождават 
руснаците? Български учите 
ли? Забраняват ли ви да учи-
те български?“ Няма да е 
същото, ако преразкажа. 
Просто ще споделя видеа в 
следващите дни. Трябва да 
се види и чуе. 

На всяко изречение беса-
рабските българи ни благо-
дарят. За подкрепата. За 
военната. За тази програма 
на нашето Министерство 
на образованието, с която 
подкрепяме училища тук. 
Всяка втора дума е „благода-
рим“.

В последния ден от пъту-
ването си Божанков е в учи-
лището, когато идва поред-
ната въздушна тревога. 
Децата хукват към укрития-
та. Бомбоубежищата отдав-

на са преоборудвани на клас-
ни стаи. От 23 ч. през нощта 
до 4-5 сутрин – бомбардиров-
ки. През деня – пак. Мъже в 
селото почти няма. Във 
всяко училище има кът на 
братята и бащите, които 
сега са на фронта. Посочват 
– този е жив, онзи и той. 
Така живеят децата на беса-
рабските българи. 

„В тези мрачни времена на 
война, лишения и скръб не 
видях нито един, който да се 
оплаква от живота си. Нито 
един не пита какво Украйна 
прави или не прави за него. 
Всички разказваха те какво 
са направили – и за България, 
и за Украйна“, споделя Явор 
Божанков и продължава с 
репортажите от Бесарабия 
на страницата си във Фейсбук. 
Те са на различни теми и с 
различни герои. Но неизмен-
но в тях има едно: огромната 
топлина на тези хора и лю-
бовта им към България. 

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .

Водачът на 
листата на 
ПП-ДБ за Бур-
гас предпоче-
те да отиде 
при нашите 
сънародници. 
Те му бла-
годариха за 
подкрепата

Божанков разбра на живо участта на хората по време на война                   ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Трудно е да се каже кой 
управлява България в това 
безхаберие, което цари, за 
седми път за три години да 
отиваме на предсрочни 
парламентарни избори“. 
Така отговори Петър Кънев 
на въпрос за управлението 
на страната ни в ефира на 
Дарик радио. Той обясни, че 
в Икономическа комисия, 
която е ръководил в НС са 
приети само две ратифи-
кации. По думите му, някол-
ко закона, които са били 
изключително важни и се 
отлагат от няколко годи-
ни, и вече текат наказател-
ни процедури от ЕС, отно-
во не са били приети. „Те 
бяха заложени в дневния ред, 
но започнаха разправии и 
отново останаха на заден 
план“, обясни той.

Кънев коментира, че 
правителство трябва да 
има след тези избори. Като 
участник в заседанията на 
Парламентарната асамблея 
на Черноморското иконо-
мическо сътрудничество 

той коментира, че вече 
отвън гледат на нас с на-
смешка. 

Петър Кънев обясни, че 
в дневния ред на НС се зала-
гат законопроекти, след 
което в зала започва поли-
тическото надцакване. По 
думите му, обстановката е 
влошена от промените в 
Конституцията, направени 
от хора, които нямат пред-
става от конституциона-
лизъм и правова държава. 
„Над 50 становища имаше 

против тези промени, но 
те отговориха, че решение-
то е политическо. Когато 
се говори само политически 
и не се слушат експертите, 
се стига до ситуацията, в 
която сме сега“, категоричен 
бе той. Според него най-
лошото е, че в резултат от 
всичко това българският 
гласоподавател е обезверен 
и не вярва, че някой ще ра-
боти за проблемите му.

Кънев бе категоричен, че 
реториката от последните 

парламенти трябва да бъ-
де забравена, да се говори 
конструктивно и след из-
борите да е ясно на всички, 
че трябва да има правител-
ство. „Декларативно всич-
ки са за това, но след избо-
рите се сяда на масата, 
вадят се „кирливите ризи“ 
и накрая се казва „хайде пак 
на избори“, а държавата 
буксува“, заяви той и под-
черта, че остават нереше-
ни редица въпроси като 
подготовката ни за член-
ството ни в Шенген, ПВУ, 
където са усвоени само 25% 
от средствата.

Кънев каза, че минимум 
една година трябва да има 
стабилно правителство и 
парламент, които да търсят 
обединение освен по двете 
посочени теми, и за социал-
ните разходи, един справед-
лив бюджет и акцент върху 
мерките за младите хора. 
Попитан за данните за 16 
млрд. дупка в бюджета, кои-
то надвишават 3% бюджетен 
дефицит, той коментира, 
че те са били оповестени в 
много неподходящ момент. 
Според него трябва след 

изборите да се седне на ма-
сата и да се реши как да се 
действа, като има три ва-
рианта – повишаване на да-
нъците, което е непопуляр-
на мярка, която трудно ще 
мине през НС; орязване на 
разходи, което редовно се 
практикува, но стопира 
развитието на страната; 
теглене на кредити, което 
е възможно. Според него ще 
се търси баланс между вто-
рата и третата мярка. „Ще 
е нужно стабилно правител-
ство със силна подкрепа от 
партии, които мислят не за 
своето оцеляване, а за това 
на България“, категоричен 
бе икономистът.

По повод на чуждите 
инвестиции Кънев наблегна, 
че няма как да имаме големи 
очаквания преди да създадем 
по-добри условия за тях у 
нас – добра законова основа, 
проблемите им да се реша-
ват бързо, документите се 
вадят в кратки срокове.

За малкия и микробизне-
са у нас икономистът обяс-
ни, че трябва да има преди 
всичко намаляване на бюро-
кратичната тежест и 

опростяване на охраната 
на труда. 

Помолен като опитен 
политик и първи вицепрези-
дент на Българската феде-
рация по волейбол да сравни 
управлението на страната 
с волейболен мач, той комен-
тира: „В един мач правилата 
се спазват, защото ако ги 
нарушиш, те наказват, а при 
второ нарушение може и да 
те изгонят, а в политиката 
правилата в последните 
години не се спазват“. На 
въпрос дали трябва и в по-
литиката да има наказания 
и ротация като в спорта, 
той отговори, че в полити-
ката със сигурност е добре 
да има ротация, защото не 
е полезно за една страна 
която и да е партия да се 
задържа в управлението 
прекалено дълго. 

Попитан в заключение за 
кампанията, която води 
лявото обединение, Петър 
Кънев заяви: „Усещането в 
тази кампания е различно, 
вървим обединени с колеги-
те от левите партии и 
разчитам на добър резул-
тат“.

Петър Кънев: Когато се говори само политически и не се слушат 
експертите, се стига до сегашната криза

„Трябва ни ста-
билно правител-
ство от партии, 
които мислят не 
за своето оцеля-

ване, а за това 
на България“, 
категоричен 

бе водачът на 
листата на „БСП 

– Обединена 
левица“ в Бургас

ФОТО: БСП
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Бойко Борисов: Да водим агитация  
в Бургас ми се вижда обидно за хората
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Да водим агитация в 
Бургас ми се вижда обида 
към хората, те си спомнят 
кога направихме и асфал-
тирахме „Тракия“, кога 
направихме мостовете за 
Созопол. За какво да ви 
агитирам?“, попита акти-
ва на ГЕРБ лидерът на 
партията Бойко Борисов, 
който бе в Бургас за пред-
ставяне на програмата на 
предизборна среща.

Според него най-добрият 
избор за министър по ев-
рофондовете е Томислав 
Дончев. Борисов си пожела 
да има повече депутати, за 
да може да бъде довършена 
детската болница в Бургас. 
„Аз обичам да виждам как 
зад мен, като мина, от гола 

поляна – става път, болни-
ца, зала“, подчерта лидерът 
на ГЕРБ и отново припомни 
санираните блокове, „Аре-
на Бургас“ и пътя за Слън-
чев бряг.

Това упражнение (бел. 
ред. – изборите) ни струва 
100 милиона лева – на всеки 
един от нас. 100 милиона 
лв. са тези избори. Общо 
досега са дадени над 1 ми-

лиард лева. Защото на 
шега си гледаме какво ще 
правим, обяви още той. 

„Освен нашата, другата 
кампания е за главен про-
курор. Ние сме държавата 

на главните прокурори, 30 
години само това си говорим. 
Най-овластената фигура 
по нашата Конституция 
– ние сме по немския модел, 
във Франция е президентът, 
в Германия е канцлерът. 
Ние сме по немския модел 
– и това е премиерът. В 
момента водим кампании 
без да знаем кой ще е той. 
Даже се предлага някакъв 
отдалечен, който да си 
доведе и министрите. А ние 
сме написали, че гаранти-
раме за тези неща, той 
може да иска друго. Целта 
не е да имаме министри и 
кабинет. Изборът и цяла-
та кампания е за кой да е 
главният прокурор и шефът 
на КОНПИ. Защо? За да 
могат да се разправят с 
политическите опоненти. 

Без ГЕРБ, всички други то-
ва ги интересува“, каза още 
той.

Борисов акцентира защо 
е сложил водачи кметове 
на общини – за да обясняват 
направеното по време на 
управлението на ГЕРБ-СДС 
и успокои, че кметът Ди-
митър Николов ще бъде 
кмет, а не депутат.

Борисов пристигна с 
водачите на листи Коста-
дин Ангелов, Росен Желяз-
ков, Красимир Вълчев и 
Томислав Дончев. 

Те говориха по сектори 
и за бъдещото управление 

„Четири години без-
действие, администраци-
ята стои и чака следващия 
министър“, заяви Росен 
Желязков. „Данъци няма да 
вдигаме, но дупката в бю-
джета трябва да се запъл-
ни“, заяви Томислав Дончев, 
автор на предизборната 
програма на ГЕРБ.

По думите му, основен 
начин за това са еврофон-
довете. „Не може да сме 
усвоили само 6% от ПВУ и 
5% от оперативните про-
грами. През последните 
четири години се отказахме 
от еврофондовете и се 
отдадохме на ползване на 
средства главно от бюдже-
та. Това трябва да спре“, 
заяви Дончев и допълни: 
„Никой не е забогатял от 
преразпределение на пари“, 
категоричен бе той.

Цифри. 100 млн. лева струва поредното упражнение с изборите 

ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
Водачът на листата на 

ГЕРБ-СДС в Бургас Димитър 
Николов отправи силни 
думи към съпартийците 
си по време на среща с ли-
дера на партията Бойко 
Борисов в Конгресния цен-
тър. Бившият премиер бе 
в морския град заедно с част 
от изявените имена в ГЕРБ. 
Тук бяха Росен Желязков, 
Красимир Вълчев, Костадин 
Ангелов, Томислав Дончев 
и други.

Николов припомни, че 
мястото, където се нами-
рат, е успешно реализира-
но благодарение на упра-
влението на ГЕРБ, когато 
„никой не се оплакваше и 
не казваше, че е невъзмож-
но“.

„Бургас получи една пре-
красна инфраструктура на 
международно ниво. И от 
там нататък целогодиш-
но се провеждат различни 
национални и международ-
ни форуми, мероприятия, 
свързани с младежта, му-

зикални фестивали, кул-
турни събития, наука. На 
няколко метра от нас 
функционира висше учебно 
заведение – филиал на НХА, 
и почти 300 млади худож-
ници се учат на изкуство 
и разбира се, една голяма 
част от тях остават в 
нашия регион като препо-
даватели по рисуване, из-
куства, развиват школи“, 
заяви той.

Първият в листата 
добави, че казва всичко 
това, защото прави аналог 
със сегашното състояние 
на държавата.

„Няма при кого да отидеш. 
Няма как да защитиш про-
ект, няма кой да ти осигу-
ри финансиране, няма кой 
да ти осигури дългосрочност. 
Г-н Борисов ни призоваваше 
нас, кметовете, да не бър-
заме да разкопаваме, но ние 
разкопахме улиците. И 
сега сме в стрес. И защо 
съм сега пред вас? И защо 
съм водач на листата във 
2-МИР? Защото на мен ми 
писна да ходя от един ка-

бинет на друг кабинет и 
да няма светлина в тунела“, 
посочи Николов.

Той каза, че за него най-
важни са проектите на 
Бургаски регион.

„Всички общини в момен-
та имат водещи 28 проек-
та, които висят и за тях 
няма никаква сигурност. С 
тях ще се решат проблеми, 
ще се открият работни 
места, ще се осигурят 
пространства за обучение 
и наука. Транспортни връз-
ки – отдавна паднаха гра-
ниците между общините. 
Една голяма част от жи-
телите на съседните об-
щини работят в Бургас, 
както и доста бургазлии 
работят в тях. Това е 
прекрасно, но това става 
с труд, усилие и отстоява-
не“, уточни водачът в 
Бургас.

Затова, по думите му, е 
необходима не мобилизация, 
а свръхмобилизация, защо-
то повече няма накъде да 
се отстъпва.

„Единствената полити-

ческа формация, която е в 
състояние да поеме отго-
ворността и риска да 
възстанови икономиката, 
да осигури финансиране, да 
осигури лобиране в евро-
пейските институции да 
се възстановят плащани-
ята, е политическа партия 
ГЕРБ и СДС в коалиция. 
Затова на 27 октомври 
мощно, без колебаещи се и 
отсъстващи, трябва да 
осигурим гласове. Един от 
водещите стълбове в уп-
равленската ни програма 
е грижата за младите хора 
чрез здравеопазване и най-
вече чрез образование. 
Човекът, който помогна 
много на нашия регион за 
образованието, е г-н Кра-
симир Вълчев“, поясни 
Николов и даде думата на 
бившия министър в МОН.

Говориха и останалите 
бивши министри от упра-
влението на ГЕРБ-СДС, 
като всеки акцентираше 
върху своя сектор и даде 
заявка за продължаване на 
направеното.

Димитър Николов: Защо приех да съм водач? Защото ми писна 
да ходя от кабинет на кабинет и да няма светлина в тунела

„Всички общини в момента имат водещи 28 проекта, които 
висят и за тях няма никаква сигурност. С тях ще се решат 
проблеми, ще се открият работни места, ще се осигурят прос-
транства за обучение и наука. Транспортни връзки – отдавна 
паднаха границите между общините. Една голяма част от 
жителите на съседните общини работят в Бургас, както и дос-
та бургазлии работят в тях. Това е прекрасно, но това става с 
труд, усилие и отстояване“, уточни водачът в Бургас

ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР ГЕРБ

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .

Ако хората 
искат успешна 
власт, трябва 
да има пра-
вителство, 
доминирано 
от ГЕРБ, заяви 
пред актива 
Бойко Борисов
ФОТО: ГЕРБ-СДС

Той дойде в 
морския град с би-

вшите министри и 
водачи на листи –  
Томислав Дончев, 

Костадин Ангелов, 
Кирил Вълчев и 

Росен Желязков и  
с водача на листа-

та на ГЕРБ-СДС  
в региона – кмета 

на Бургас  
Димитър Николов. 

Те представиха 
основните цели 

на коалицията за 
предстоящите 
парламентарни 

избори на  
27 октомври
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Заявка. Той очерта посоките по темата „Сигурност“, „ДПС Ново начало“ със стабилна 
управленска програма

ИЗБОРИ 2024

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Темата „Сигурност“ бе във 
фокуса на внимание по време 
на национална предизборна 
среща на ДПС Ново начало в 
Бургас, а основните приори-
тети в тази област на фор-
мацията представи бившият 
вътрешен министър Калин 
Стоянов, както и бъдещите 
законодателни инициативи. 
От формацията заявиха, че 
имат готова управленска 
програма, като целта им е да 
участват със силна парла-
ментарна група и в управле-
нието на страната. 

„Гордеем се с хората в 
нашите листи, те предлагат 
идеята за ново начало“, откри 
срещата Искра Михайлова, 
която е бивш екоминистър 
и заместник-председател на 
парламентарната група на 
ДПС в настоящия парламент. 

На срещата присъстваха 
кандидатите от цялата 
листа за Бургаски регион, 
водачът на „ДПС Ново нача-
ло“ в Пловдив – Станислав 
Атанасов, както и област-
ният управител на Хасково 
Мехмед Атаман.

Над три часа продължи тя 
в Конгресния център на Бур-
гас.

Водещ приоритет за фор-
мацията е сигурността на 
хората. Тя се основава на 
няколко основни принципа, 
като борбата с пожарите, 
наводненията и превенцията 
в битката с тях. Мигранти-
те и пътната безопасност 
са останалите подтеми на 
сигурността. 

Калин Стоянов, който е 
втори в листата за депута-
ти от Бургас на „ДПС Ново 
начало“ подчерта, че точно 
пътната безопасност му е 
била особено важна както 
като министър и му е прио-
ритетна като бъдещ депу-
тат. България е на едно от 
първите места по жертви 

на пътя. Стоянов припомни, 
че работи тясно с близките 
на хората, пострадали или 
загинали при пътни произ-
шествия. „Майки на загина-
ли деца се обединиха в сдру-
жение „Ангели на пътя“ и 
знам абсолютно всички 
техни притеснения. Те спо-
делят, че не е нормално го-
дини наред да няма присъда 
по техните случаи“, сподели 
още кандидатът за народен 
представител. Той допълни, 
че основната му цел е убий-
ството на пътя след упо-
треба на алкохол и наркоти-
ци да бъде третирано като 
умишлено престъпление, а 

глобите трябва да бъдат 
завишени.

Една от идеите е шофьор 
да не може да минава годишен 
технически преглед без да не 
си е заплатил дължимите 
глоби. Той припомни и идеите, 
които са се реализирали по 
негово време като министър 
– тол камерите да наблюдават 
за скоростта, закупени са 
голям брой камери за ско-
ростта и 460 автомобила по 
линия на Пътна полиция, 
както и дългоочакваните 
автоматизирани системи за 
наличието на наркотици в 
кръвта. Стоянов настоява 
и за повече мобилни, а не 
стационарни камери, които 

да следят за превишена ско-
рост. 

Намерението младите 
шофьори да не шофират 
мощни коли е срещнало голям 
отпор от страна на пред-
ставителите на автошко-
лите .

Стоянов направи и преглед 
на ситуацията, свързана с 
пожарите, причините, лип-
сата на превенция, както и 
бедствията и мерки, които 
трябва да се вземат за тях.

По отношение на сигур-
ността на границите и миг-
рантския натиск Стоянов 
се гордее с това, че щатът 
на Гранична полиция се е 
увеличил с 1260 служители, 

които са главно хора за рабо-
та на терен. Те ще бъдат 
назначавани поетапно. Още 
по-значим е фактът, че за 
400 свободни места като 
гранични полицаи се явяват 
1600 души, като за едно мяс-
то вече се борят между 5 и 6 
души, а желанията им са да 
бъдат гранични полицаи на 
зелена граница, а не на ГКПП.

Вторият в листата на 
„ДПС Ново начало“ и водач в 
Сливен Хюсеин Хафъзов е 
убеден, че Калин Стоянов ще 
е следващият вътрешен 
министър или поне предсе-
дател на Парламентарната 
комисия по вътрешна сигур-
ност и обществен ред.

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .

Пътната безопасност и как да се справим с убийците на пътя – 
отговорите дава бившият вътрешен министър Калин Стоянов

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Сигнал до прокуратурата 
относно съмнения за извърш-
ване на престъпление на 
длъжностно лице в Община 
Бургас подаде общинският 
съветник от „Възраждане“ 
Александър Койчев. 

Повод за това е докладна 
записка на заместник-кмета 
Чанка Коралска, свързана с 
изграждането на етажен 
паркинг в ж.к. „Възраждане“. 
В документацията е посоче-
но, че това предложение на 
общината е разгледано на 
заседание на Общинския 
експертен съвет по устрой-
ство на територията (ОЕСУТ), 
проведено на 4 септември, и 
той е изразил положително 
становище. В Общински 
съвет – Бургас обаче са по-
стъпили писма от Камарата 
на архитектите и от Съюза 
на архитектите, които 
посочват, че подобна точка 
не е била включена в дневния 
ред на заседанието, а техни 
представители са членове 
на ОЕСУТ. Те посочват, че 
няма как да са дали положи-
телно становище на нещо, 
което не е било разглеждано 
изобщо.  

Съветникът от „Въз-
раждане“ посочва, че съста-

вът на ОЕСУТ, дневният 
ред, изготвянето на про-
токол и правилата за свик-
ване на заседание са строго 
разписани в заповед на 
кмета на община Бургас. 
Така например, дневният 
ред трябва да бъде 
изпратен на всич-
ки членове поне 
един ден преди 
самото заседа-
ние. За спазва-
нето на тези 
правила от-
говаря глав-
ният архи-
тект Тихомир 
Райчев, а контролът по 
изпълнение на заповедта е 
възложен на заместник-
кмета Чанка Коралска. 

„По време на комисии към 
Общинския съвет чухме 
странни обяснения от стра-
на на общината – че се нало-
жило да се съберат извън-
редно, защото докладната 
била внесена впоследствие 
и т.н. Аз не приемам това 
обяснение, защото нямаше 
нищо спешно в тази доклад-
на записка и тя можеше да 
бъде отложена и разгледана 
от ОЕСУТ. Отделно, така 
администрацията подвежда 
съветниците, че архите-
ктите са дали положително 
становище, а това не е вяр-

но. Остават съмнения и за 
извършено престъпление по 
отношение на протокола на 
заседанието“ посочва Алек-
сандър Койчев. 

Той очаква прокуратура-
та да извърши проверка, 
защото в случая е налице 
обосновано предположение 
за извършено престъпление 
по чл. 311 от Наказателния 
кодекс, а именно: съставяне 
от длъжностно лице в кръ-
га на службата му на официа-
лен документ, в който са 
удостоверени неверни об-
стоятелства или изявления, 
с цел да бъде използван този 
документ като доказател-
ство за тия обстоятелства 
или изявления.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

След липсата на адек-
ватни реакции и резултат 
относно неприятните 
миризми, които вече месеци 
тормозят бургазлии, на-
родният представител от 
„Възраждане“ и кандидат 
за депутат Звезделина 
Каравелова отправи редица 
въпроси към министъра на 
околната среда и водите.

„Повече от три месеца 
граждани и гости на град 
Бургас сигнализираха за 
остри, задушливи миризми. 
Те се появяват в светлата 
част на денонощието, като 
се оприличават на миризма 
на петролни продукти или 
газ. Самата аз, като народен 
представител, бях сигна-
лизирана многократно. 
Въпреки това, няколко 
месеца не може да бъде от-
крит причинител“, пише в 
искането си до министъра 
четвъртата в листата на 
„Възраждане“ в Бургас. 

Тя припомня, че на 12 
септември беше проведено 
извънредно заседание на 
Постоянната комисия по 
околна среда, земеделие и 
храни към Общинския съвет 
в Бургас, на която присъст-
ваха представители на 

РИОСВ, РЗИ, Морска адми-
нистрация, Община Бургас, 
пристанищните опера-
тори и „Лукойл“. След 
двучасовата дискусия 
стана ясно, че никоя от 
институциите, в това 
число и РИОСВ, нямат 
информация и насоки 
за източника на 
т е з и  м и р и з м и . 
Предположенията, 
че те са свързани 
с товаро-разто-
варна дейност в 
Черно море, се 
засилват и от 
данните на Общи-
на Бургас, че пове-
чето сигнали се получават, 
когато посоката на вятъ-
ра е именно от морето. 

Звезделина Каравелова 
посочва, че гражданите на 
Бургас са силно притеснени 
от невъзможността вече 
трети месец да бъде уста-
новен източникът на тези 
миризми и не се успокояват 
от думите, че „не е опасно 
за здравето“. Тези опасения 
се засилват и от изнесени-
те от РЗИ данни на същата 
тази комисия, които сочат 
увеличаване на респиратор-
ните заболявания в Бургас 
в последните години. Кан-
дидатът за народен пред-
ставител иска да получи 

информация какво ще 
предприемат институци-
ите, подчинени на МОСВ, 
относно установяване на 
източника на тези непри-
ятни миризми и какво ще 
бъде направено, за да се 
ограничи този проблем. 

„Прави впечатление 
оглушителното мълчание 
на политиците по тази 
тема, която трови граж-
даните и гостите на Бургас, 
а човешкото здраве и добра 
жизнена среда би трябвало 
да са приоритет на всички“, 
посочва Звезделина Кара-
велова. 

„Възраждане“ са с номер 
12 в бюлетината!

Звезделина Каравелова бие аларма 
за неприятните миризми в Бургас

От „Възраждане“ – Бургас със сигнал  
до Прокуратурата

Звезделина Каравелова
ФОТО: ПП ВЪЗРАЖДАНЕ

Александър Койчев
ФОТО: ПП ВЪЗРАЖДАНЕ

„Знам, че чувате 
много обещания, но 
както видяхме, те 
остават на думи.  
Аз съм отделил 25 го-
дини от живота си на 
професията и имам 
експертизата в сфе-
рата на вътрешните 
работи и сигурност-
та. Крайно време е в 
парламента да вля-
зат хора с конкретен 
професионален опит. 
Аз съм човек, който 
когато поеме ангажи-
мент, го спазва до 
край“, каза още Калин 
Стоянов Участници в срещата бяха още  Искра Михайлова, Исмаил Осман, Хюсеин Хафъзов ФОТО: АВТОРЪТ
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По общ проект Айтос и Карнобат 
с електрически автобуси и зарядни станции 

На 16 октомври 2024 г. 
в Заседателната зала 
на Община Айтос се 

проведе встъпителна 
пресконференция по проект 
„Изпълнение на мерки за 
подобряване на устойчи-
вата градска мобилност 
на община Айтос и община 
Карнобат“ по процедура 
BG-RRP-8.013 „Екологосъо-
бразна мобилност“. В 
пресконференцията участ-
ваха екипът на проекта с 
ръководител Даниел Бог-
данов, екипите на двете 
общини и двамата замест-
ник-кметове на Айтос и 
Карнобат – Калоян Калоя-
нов и Стефка Иванова, 
както и представители 
на транспортните фирми 
– партньори.

Общата стойност на 
проекта е в размер на 
7 541 402,90 лв., от които 
безвъзмездната финансо-
ва помощ е 5 930 192,61 лева. 
и 1 611 210,29 лв. – съфинан-
сиране от партньорите. 
Продължителността на 
дейностите по проекта е 
24 месеца.

Ръководителят на про-
екта Даниел Богданов 
презентира дейностите 
за две години напред. Ста-
на ясно, че при изпълнение-
то на проекта ще бъдат 
закупени и доставени 5 броя 
нови нулевоемисионни 
превозни средства – елек-
трически автобуси. Ще 
бъдат изградени и 6 броя 
зарядни станции за пре-
возни средства на публич-
ния транспорт. Ще се из-
върши основен ремонт на 
велосипедна алея и трото-
арната настилка по част 
от бул. „Москва“ в Карнобат. 

Ще бъде разработен Гене-
рален план за организация 
на движението (ГПОД) на 
Община Айтос.  

С финансиране по про-
екта, Община Айтос ще 
бъде собственик на два 
електрически автобуса 
и две зарядни станции, 
които ще бъдат предос-
тавени на оператора – 
о б щ и н с к а т а  ф и р м а 
„Айтос Автотранспорт“ 
ЕООД. Община Карнобат 
ще бъде собственик на 
три електрически авто-
буса и четири зарядни 
станции, които ще пре-
достави на свой вътрешен 
оператор, изпълняващ 
изискванията на Регла-
мент №1370/2007 г.  

Екипът аргументира 
целта на дейностите по 
въвеждането на новите 
електробуси и зарядни 
станции с намаляване на 

вредните емисии във въз-
духа, намаляване на шума 
и вибрациите и значител-
на икономия на енергия на 
територията на община 
Айтос и община Карнобат. 
Изпълнението на проекта 
ще доведе до подобряване 
на надеждността, комфор-
та и времето за придвиж-
ване с обществения транс-
п о р т ,  д о  п р о м я н а  н а 
модела на придвижване и 
намаляване на пътувани-
ята с лични автомобили. 
Очакваният резултат е 
намаляване на вредните 
газове от двигателите с 
вътрешно горене. Разра-
ботено е прединвестицион-
но проучване, с което е 
обследвано движението на 
автомобили с двигатели с 
вътрешно горене и това, 
което излъчват като 
вредни емисии. След реали-
зиране на проекта сравни-

телен анализ ще покаже 
нивата на вредните газове, 
обясни още Богданов. 

Зам.-кметът на община 
Айтос Калоян Калоянов 
подчерта, че проектът е 
изключително полезен и 
важен за община Айтос. 
„Радвам се, че сме партньо-
ри с Община Карнобат и 
благодаря на всички колеги, 
които работиха, ще рабо-
тят и полагат усилия 
проектът да бъде приклю-
чен успешно. Той част от 
политиката на Община 
Айтос да работи по проек-
ти с екологосъобразна 
насоченост. Освен по този 
проект, работим по проект 
за обновяване на уличното 
осветление с енергоспес-
тяващи осветителни 
тела и за изграждане на 
зарядни станции за леки 
автомобили“, заяви още 
Калоян Калоянов

Договорът за финансира-
не на проектното предло-
жение беше подписан на 
19.04.2024 г. от кмета на 
община Айтос Васил Едрев 
и Министерството на ре-
гионалното развитие и 
благоустройството, по 
процедура BG-RRP-8.013 
„Екологосъобразна мобил-
ност“, в рамките на инвес-
тиция C8.I7 „Екологосъо-
б р а з н а  м о б и л н о с т  –  
пилотна схема за подкрепа 
на устойчивата градска 
мобилност“, по Компонент 
8 „Устойчив транспорт“ с 
финансиране от Механизма 

за възстановяване и устой-
чивост.  

Община Айтос като 
водеща, община Карнобат 
– община партньор, „Айтос-
Автотранспорт“ ЕООД – 
оператор ДОУ и „М-БУС“ 
ООД – оператор ДОУ под-
писаха споразумение за 
партньорство за подго-
товка и изпълнение на 
проектното предложение.  

Проектът се финансира 
от „Механизма за възста-
новяване и устойчивост“ 
чрез Договор за финанси-
ране за предоставяне на 
средства на крайни полу-
чатели № от Информа-
ционна система (ИС) за 
М В У  –  B G - R R P - 8 . 0 1 3 -
0002-С01/19.04.2024 г.

Община Айтос и Община Карнобат заедно на старта на съвместен екопроект

По общ проект Айтос и Карнобат стават собственици на пър-
вите електрически автобуси и зарядни станции                  ФОТО: НП

Екипите на 
Айтос и Карно-
бат получиха 
благодарност 
за добрата 
работа

Даниел Богда-
нов с презента-
ция за дейност-
ите по проекта

Заместник-кметовете на Айтос и Карнобат – Калоян Калоянов 
и Стефка Иванова
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Кандидатът за народен представител с преференция 106 от листата на  
„БСП – Обединена левица“ с бюлетина 28 вярва в развитието на селата и малките общини

Даниела Алакушева: На фона на световна  
нестабилност обединението е по-важно от всякога 

– Г-жо Алакушева, с 
какво ще привлечете хо-
рата да гласуват за Вас?

– Те ще са моите рабо-
тодатели, ако ми гласуват 
доверие. Като такива 
първото, което мога да 
направя, е да ги изслушам, 
вместо да ги залея с общи 
политически приказки. И 
ще започна да търся ре-
шения на тези проблеми, 
които касаят голяма част 
от тях. Няма да е лесно, 
но аз съм избрала да вървя 
по този път. Сигурна съм, 
че човек трябва да е поле-
зен в тази своя длъжност. 
Депутат не е професия, а 
е служба на една голяма 
част от гражданите, 
които са му гласували 
своето доверие. 

Няма да лъжа хората, 
че всичко, което поискат, 
ще се случи. И да искам да 
го направя, то няма как да 
стане. Но платформата, 
на която стъпва „БСП – 
обединена левица“, обхва-
ща всеки един аспект от 
живота ни и е експертна. 
Ако успеем да реализираме 
дори 5% от нея, това ще 
се усети и от всеки един 
български гражданин. Тук 

ще отбележа, че това е 
първата коалиция, която 
участва с пълна, ясна и 
изпълнима програма. Това 
беше едно от нещата, 
които ме привлякоха да 
участвам в тези избори, 
защото все пак аз също 
съм гражданин и искам, 
независимо къде ще се 
реализирам утре, да усетя 
подобрение в икономическо 
и социално отношение за 
България. Мога да дам 
пример, че в нея е заложе-
но картелите и монопо-
лите в България да бъдат 
поставени под стриктен 
законов контрол, да се 
премахне плоският данък 
и да се въведе прогресивно 
данъчно облагане, така че 
да има и данъчна справед-
ливост… Програмата е 
направена не само с грижа 
за активните, хората в 
работоспособна възраст 
и младите, но и за възраст-
ните хора. Ние се нуждаем 
поне малко да усетим 
тази социална справедли-
вост, за която всички 
говорят, но така и не 
виждаме. 

– Ако бъдете избрана 
за народен представител, 

кои ще са Вашите прио-
ритети? С кои проблеми 
ще се заемете първо?

– Ще се повторя, моето 
най-силно желание е тази 
програма от 100 точки на 
„БСП – обединена левица“ 
да се осъществи, дори 
частично. И ще работя за 
това. Имам тясна експер-
тиза финанси, но моя 
лична кауза са малките 
общини, визирайки Айтос, 
разбира се, и съставните 
селища. Може да е шови-
низъм, но виждам колко 
голям потенциал имат 
малките общини за разви-
тие на алтернативен 
туризъм, благоприятна 
околна среда, спортни 
дейности, социални услуги... 
Вярвам в образцовото село 
и в красивите малки град-
чета, които заслужават 
добра инфраструктура, 
качествена здравна услуга 
и стимул за семействата. 
Това е свързано с държав-
ната политика, а Айтос 
има нужда да има свои 
представители в управле-
нието. И моята задача ще 
бъде да работя именно за 
това да привлека повече 
държавни средства в тези 

райони. По време на през-
изборната ми кампания 
като независим кандидат 
за кмет на община Айтос 
през изминалата 2023 г., се 
запознах и с доста голяма 
част от проблемите им, 
които са идентични почти 
в цялата област, затова 
ще ми е лесно да работя за 
решаването им. Вижте 
какво се случва сега: Про-
сълзяваме се, когато видим, 
че в малко населено място 
е избрало да живее младо 
семейство. Такива хора ни 
ги представят по телеви-
зията като героите на 
нашето време. Моята за-
дача ще бъде да направим 
така, че малките общини 
и села да станат по-при-
влекателни за семейства-
та, за младите, за възраст-
н и т е  х о р а ,  к о и т о  с а 
останали верни на своето 
родно място. Нужно е 
малко, за да станем по-
привлекателни за нови 
жители. Тези общини и 
села трябва да се събудят 
от дългогодишната будна 
кома, в която ги постави-
ха. 

– Вие сте от граждан-
ската квота, но защо 

точно БСП? 
– Защото за първи път 

от 20 години има подобно 
обединение на лявото 
политическо простран-
ство. Това говори за разум 
и зрялост. Вижданията 
ни се припокриват напъл-
но по отношение на про-
грама, ценности и после-
дователност. Най-вече, 
защото в „БСП – Обедине-
на левица“ фокусът не е 
върху лидера, а върху ли-
чността на всеки един 
кандидат и неговите 
възможности. Целта не е 
успех за партия, а успех за 
всеки един гражданин. 
Точно това трябва да е и 
причината хората да ни 

гласуват доверие. И аз 
вярвам, че ще го направят. 
А това е важно, защото 
утре като се срещна с 
моите съграждани на ули-
цата, няма да се скрия зад 
лидер, а хората ще могат 
да очакват от мен да ги 
защитавам и да бъда техен 
глас в парламента. Вярвам, 
че нашето общество е 
достатъчно зряло да не 
допусне още веднъж Бъл-
гарското народно събрание 
да бъде арена на битки, 
обиди и безхаберие. 

На 27 октомври всичко 
е в нашите ръце като хора, 
като гласоподаватели и 
най-вече като отговорни 
български граждани!

„АЙТОС-АВТОТРАНСПОРТ“ ЕООД 
ГРАД АЙТОС

Търси да назначи 
• касиер-диспечер на Автогара – Айтос – чист ме-

сечен доход 1400 лв.
• автомонтьор за сервиза на дружеството – чист 

месечен доход 1600 лв.
• двама шофьори за Автогара – Айтос – месечно 

заплащане 1600 лв.
Повече информация на тел. 0879 29 77 22

ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ 
Към гражданите

Не предоставяйте отпадъците си на лица (много 
често, с каруци или микробуси), които не притежават 
разрешително за транспортирането им. Доверявай-
ки се на такива лица, Вие спомагате за създаването 
на нерегламентирани сметища и замърсяване на 
околната среда.

Обръщаме се с апел към всички Вас – търсете ус-
лугите на фирми, които притежават разрешително 
за събиране и транспортиране на отпадъци.

Ако имате въпроси във връзка с транспортира-
нето на отпадъци, звънете на тел. 0897  992  321, 
лице за контакти: Катя Иванова – Старши експерт, 
Дирекция ТСУРР, стая №6

„Днес сме свидетели на конфликти и 
разделение по всякакви теми. А резулта-
тът е нестабилност в България, в Европа 
и по целия свят. На този фон обединение-
то на политическите сили и на обще-
ството са от ключово значение за 
нашето общо бъдеще. Вярвам, че това е 
момент, в който трябва да сме единни, 
да гласуваме, да загърбим споровете – 
това ще направи нашата страна силна и 
сигурна за живот и развитие“. Този 
призив отправи кандидатът за народен 
представител с преференция 106 от 
листата на "БСП - Обединена левица" с 
бюлетина 28 – Даниела Алакушева. 
Нейното желание, ако бъде избрана, е да 

работи за развитие на малките общини 
и селата, защото, по думите ѝ, в тях е 
заложена силата на българската 
икономика. 
С висше образование по финанси и 
магистратура по международни 
икономически отношения, Даниела 
Алакушева избира да живее в своя роден 
град и тук да създаде семейство и отгле-
да своите две деца. Убедена е, че на 
малките общини са нужни повече млади 
семейства и млади хора, и иска да 
работи да им се създадат добри условия 
за живот, за да имат причина да 
останат. Тя е част от гражданската 
квота и е на шесто място в листата с 

кандидати за народни представители в 
Коалиция „БСП - обединена левица“, 
защото нейната цел е да бъде полезна 
със своята експертиза на гражданите. 
Избира листата, заради моралните и 
достойни хора сред тях и заради 
политиките, които отстояват във 
времето. „Програмата за ускорено 
развитие на България от 100 точки е 
може би най-смислената основа, на 
която трябва да се стъпи ,за да изведем 
страната ни от кризата, в която е. Ще 
работя за нея, защото тя е насочена към 
социалната стабилност“, категорична е 
Алакушева. Ето, какво още сподели в 
открито интервю.

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .

Вълшебното студио на 
Петя Красимирова ще 

празнува първи рожден ден

Една година ART STUDIO 
1 грее в цветове, образи, 
форми и техники, въплъ-
щение на творческото 
търсене и на стремежа на 
Петя да дари айтозлии с 
таланта си, който твори 
нежна красота и приятел-
ска обич.

На 23 октомври студи-
ото отваря врати за 
приятели и сръчковци, с 
които ще празнува първи 
рожден ден. „Заповядайте, 
да се докоснете до въл-
шебния свят на изкуство-
то и да разгледате къде 
имат възможност да 
творят децата на Айтос 
и всички сръчни ръце!“, 
кани Петя айтозлии, с 

ретроспекция на случи-
лото се през първата 
година на ART STUDIO 1 - 
над 50 работилници с 
различна тематика за 
деца и възрастни, нова 
стая за творчество ЧУ-
ДОТВОРНИЦА, Лятна 
академия по модерни за-
наяти ЧУДОТВОРНИЦА, 

Лятна Арт работилнич-
ка 1 и 2, и разбира се – не-
забравими празници за ЧРД 
и т.н.

Събитието ще е на 
23.10., в гр. Айтос, на ул. 
„Станционна“ 56, ет. 2, от 
10:30 ч. до 17:30 ч.

Петя обещава на своите 
почитатели още много 

творчески дни. „Продъл-
жавам смело напред. Вие 
сте моето вдъхновение! 
Благодаря на всички роди-
тели, деца, учители и 
посетители на ателието 
за подкрепата!“ – казва още 
Петя Красимирова в наве-
черието на пъстрия и 
забавен Първи рожден ден.

ART STUDIO 1 на 1 година

Петя Красими-
рова Ви кани на 

празник
ФОТО: АРХИВ ART 

STUDIO 1



Айтоски ученици изпробват интерактивни методи за неформално учене
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СУ „Христо Ботев“ – Ай-
тос, заедно с още три 
бургаски училища участва 
в поредния семинар на ФАР 
Сдружение за демократич-
но образование на тема 
"Умения за лидерство и 
модерация". Част от ай-
тоските ученици за първи 
път участваха в подобен 
род обучение.

По време на семинара 
бяха дефинирани и изпъл-
нени със съдържание те-
мите за лидерството и 
една напълно нова за Бъл-
гария професия – младежкия 
работник, които са част 
от образователната поли-
тика на ФАР за подготов-
ката на активни млади 
хора.

Семинарът включваше 
теоретична и практическа 
част, в която младежите 
имаха възможност сами да 
изпробват интерактивни 

методи за неформално 
учене. Учениците проведо-
ха дискусия за качествата 
на младежкия работник и 
младежки лидер, провериха 
своята доминантност и 
възприятия. Правиха из-
бори, създаваха правила, 

обсъждаха груповата ди-
намика и роли в групата. 
Научиха какви са изисква-
нията за младежки работ-
ник в Германия, Франция и 
България, и какви са необ-
ходимите умения на бъде-
щето, към които би тряб-

вало да се стремят.
В практическата част 

младежите имаха интерес-
ната задача сами да моде-
рират методи за запозна-
ване, за въведение в темата 
и за дискусия. В своето 
представяне успяха да обо-

гатят и разширят тези 
методи със своята креа-
тивност и младежко въз-
приятие. 

Според представители-
те на ФАР, дефицитът на 
лидерство и лидери е голям 
в България и затова Сдру-

жението дава своя принос 
за обучението на млади 
хора, мотивира ги и ги оку-
ражава самите те да стават 
обучители на връстници и 
да продължават своето 
личностно развитие.

НП

Срещу дефицита на лидерство –  
подготовка на активни млади хора

Седмо издание на вече 
националната 

надпревара организира 
СУ „Никола Й. Вапцаров“, 

Айтос

За седма поредна година 
екипът за ключови ком-
петентности на учите-
лите по чужди езици в СУ 
"Никола Й. Вапцаров", 
Айтос организира училищ-
ното състезание по писмен 
превод. Всяка година расте 
броят на участниците и 
училищата, които се 
включват в надпреварата. 

Тази година в състеза-
нието участваха 350 уче-
ници от VII до XII клас от 
28 училища от България. 
Седемгодишната традиция 
е по повод Европейския ден 
на езиците, 26 септември, 
и Международния ден на 

преводача – 30 септември. 
Целта е популяризиране-
то на преводаческото 
изкуство и дейност сред 
учениците и откриване на 

таланти в областта на 
писмения превод. Очаквай-
те резултати съвсем 
скоро.

НП

28 български училища в айтоско 
състезание за писмен превод

ПЪРВОЛАЦИТЕ НА ОУ „АТАНАС МАНЧЕВ“:

Ръцете със сапун измий – 
микробите убий!

Младежите модерират методи за запознаване Правиха избори, създаваха правила                   ФОТО: ФАР

В Международния ден 
за миене на ръцете – 15 
октомври, малчуганите 
от І Б на Основно учили-
ще „Атанас Манчев“ – 
Айтос имаха неочаквана, 
но много забавна и поу-
чителна среща със здрав-
ния медиатор на Община 
Айтос Гюлтен Асенова.

„Ръцете със сапун измий 
– микробите убий!“, пов-
таряха с усмивка децата. 
И научиха логото на 
кампанията не само на 
теория, но и на практи-
ка. Всяко от тях получи 
плодово сапунче, за да го 
ползва след уроците и 
преди да седне на масата. 
„Да превърнем миенето 
на ръцете в навик – това 
е целта ни. Опитваме се 
да привлечем вниманието 
и интереса на децата с 
игрови похвати. А за да 
стимулира желанието 
им, Община Айтос оси-
гури и лакомства за 
малчуганите. Те вече 

имат своя забавен герой 
и са част от фенклуб 
„Суперсапун“, коментира 
Асенова. И вярва, че с 
подкрепата на учители-
те и образователния 
медиатор, кампанията 
ще продължава и след 
международния ден, за да 
могат децата да прием-
ат миенето на ръце като 
естествен навик.

НПВсе повече ученици желаят да покажат преводаческия си талант

Напрегнато е, но интересно, споделят участниците
ФОТО: АРХИВ Неочаквана, но много забавна среща в І Б

Гюлшен Асенова: „За създаване на навик един ден не е достатъчен“

В Деня за миене на ръце             ФОТО: ГЮЛТЕН АСЕНОВА



Финландската образователна система 
през погледа на айтоски учители
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За първи път СУ „Христо Ботев“ осъществи мобилност Job shadowing (наблюдение)  
по Програма Еразъм+, КД 1 с Проект „Еко предизвикателства – технологични решения  

в моето училище“ с №2024-1- BG01-KA122-SCH-000206050

Учителите Милена Янева, 
Невелина Василева, Ру-
мяна Йорданова, Брани-

мира Николова, педагогиче-
ският съветник Йорданка 
Христова и директорът на 
училището Пенка Кирязова 
имаха възможност да посетят 
и наблюдават учебната дей-
ност в Tiistilan koulu в град 
Еспоо, Финландия, както и 
да се запознаят с една от 
най-успешните образовател-
ни системи. Да си преподава-
тел във Финландия е чест, 
това е една от най-уважава-
ните професии в общество-
то.

Наблюдението се осъщест-
ви чрез влизане в учебни ча-
сове в начален и среден курс, 
както и в разговори с препо-
давателите. В училището 
учениците са от 1 до 9 клас, 
средното задължително 
общообразователно обучение 
във Финландия включва две 
степени: – долен курс (alakoulu), 

от 1 до 6 клас; – горен курс 
(yläkoulu), от 7 до 9 клас;

До трети клас няма оцен-
ки за учениците, а след това 
се оценяват по 10-бална сис-
тема. Изключително важна 
е оценката за поведение. 
Оценките са от 10 - Отлично 
до 4 - Слаб. Между 60% и 70% 
от учениците в Tiistilan koulu 
са мигранти, които говорят 
30 различни езика, но всички 
са мотивирани да научат 
фински, за да успеят във 
Финландия. В допълнителния 
10 клас учениците могат да 
подобрят оценките си. След 
това децата отиват в про-
фесионален колеж или про-
дължават обучението си в 
лицей (lukio), еквивалентно 
на 11-12 клас в нашата обра-
зователна система. Финланд-
ските ученици не се явяват 
на стандартизирани тесто-
ве тип матура, където 
трябва да отговарят на 
multiple choice въпроси, в 

които можеш да налучкаш 
отговора без да го знаеш и 
той да е правилен. Ако има 
някакви контролни и провер-
ки, то те са с разгърнати 
отговори (тестове PISA).

Един от първите култур-
ни шокове за българските 
учители бе, че децата в учи-
лище ходят по чорапи. Според 
педагозите предимствата 
са, че по този начин матери-
алната база се опазва за по-
дълго време, по-чисто е и 
децата не дишат прах. Оказа 
се, че училище Tiistilan е по-
строено наново и този август 
е отворило врати за своите 
ученици след две години и 
половина строителни дей-
ности. За всички ученици има 
свежа закуска и топъл обяд 
абсолютно безплатно, а от 
трети клас нататък могат 
да се прибират сами до дома 
си. В училището се обучават 
около 700 ученици, като за-
почват учебни занятия от 
8:15 и според класа имат 
между 6 и 8 часа и приключват 
между 14:00 и 16:00 часа. 

В училището има радиоси-
стема, от която всяка сутрин 
звучат положителни и пози-
тивни съобщения, във всяка 
класна стая има вентилация, 
както и голям интерактивен 
екран за електронните учеб-
ници и приложения, естест-
вено има и дъска за писане. 
Всяка класна стая има про-
зорци, които гледат към 
коридора на училището, ко-
гато започне часът, ако си 
закъснял не можеш да отво-
риш вратата отвън. В учи-
лището преобладават ес-
тествени материали, за да 
се намали шумът. Фоайето 
е така изградено, че лесно да 
се превърне в зала със сцена. 
В една от обедните почивки 
учениците от горен курс 
бяха разпределени в малки 
групи с деца от долен курс, 
като трябваше да им четат 
книга. Финландските деца са 
най-четящите деца на пла-
нетата. Библиотеките са 
места за четене, отдих, за-

нимания по интереси за 
малки и големи, места за 
комуникация. Естествено, 
всеки уважава личното прос-
транство на другите и 
създава приятна обстанов-
ка за себе си и околните.

Във финландските учили-
ща учениците нямат домаш-
ни, затова там живеят 
най-щастливите ученици. 
Учебният материал във 
финландските училища е 
по-опростен в сравнение с 
материала, който изучават 
нашите ученици. Учебното 
съдържание за 3 клас в бъл-
гарското училище се равня-
ва на изискванията за 5 клас 
във Финландия. 

Училищата и универси-
тетите работят заедно, за 
да изградят единна образо-
вателна система, която 
възпитава добри членове на 
обществото. Те не се конку-
рират, ако едно училище 
открие нов метод за препо-
даване, то с удоволствие ще 
го сподели с останалите, за 
да могат и те да го приложат 
и да имат по-високи резул-
тати.

Образованието е безплат-
но и в училищата, и в универ-
ситетите. В детските 
градини децата много често 
прекарват целия ден навън 
(въпреки че е студено), игра-
ейки сред природата – могат 
да се катерят по дървета, да 
скачат, да тичат, даже да се 
въргалят в калта. В учили-
щата всяко междучасие 
учениците са навън или спор-
туват.

Учениците във Финландия 

имат много часове за прак-
тически умения – готварство, 
почистване, дървообработ-
ване, плетива и др. „Или се 
учим да сме готови за живота, 
или за да сме готови за изпи-
тите. Ние избираме първото!“ 
– това е един от основните 
принципи на финландското 
образование за по-щастлива 
и успешна нация. 

Може би на някой финланд-
ското образование ще му се 
стори нередно, но със сигур-
ност то се е справило с най-
важното – децата им не 
крещят през нощта от 
нервно изтощение, не меч-
таят час по-скоро да пораснат, 
не изпитват ненавист към 
училището, не тормозят 
себе си и цялото семейство, 
докато се готвят за поредния 
изпит. Спокойни, разсъдливи 

и щастливи, те четат книги, 
безпроблемно гледат неп-
реведени филми, играят 
компютърни игри, карат 
кънки, велосипеди, обичат 
природата, съчиняват теа-
трални пиеси, пеят. Те се 
радват на живота. И между 
всички тези занимания успя-
ват и да учат.

По проекта имахме въз-
можност да посетим извест-
ни музеи в столицата Хел-
з и н к и ,  н о в а т а  г р а д с к а 
библиотека и националната 
библиотека, музеят на Скъ-
саните връзки, руската 
църква, Църквата на тиши-
ната, Хелзинкския универси-
тет, Сенатския площад, 
Президентството.

СУ „Христо Ботев“, 
гр. Айтос

„Балджиеви 91“ ООД
„Деметра“ ООД
„ЗСК Лозово“ АД
„Бургасцвет 90 Танев“ ЕООД
Георги Петров Янев
Борис Димитров Димитров
„Бошнаков“ ЕООД
„АБ Солюшън секюрити“ ООД
„Никс“ ЕООД
„МБАЛ Айтос“ ЕООД

„Артстрой“ ООД
„Симпто“ АД
„Стефанови“ ООД
Кооперация ВККЧЗС „Аетос“
„Фиоре“ ЕООД
„Качулков 93“ ЕООД
Атанас Желязков Качулков
„Кокала“
„Меркурий 64“ ЕООД
„Строителна компания 

Пътстрой“ ЕООД
Кооперация ЗК „Сила“
„Оги Старт“ ЕООД
„Медицински център 1 Айтос“ 
ЕООД
Георги Манолов Георгиев
ЕТ „Металпласт - Димо Най-
денов“
„Минчев Комерс“ ООД
Тодор Йорданов Манев Най-айтоският празник!       ФОТО: АРХИВ НП

Благодарим на съорганизаторите 
и спомоществователите на Димитровден 2024

В училище Tiistilan

Обстановката в една финландска класна стая

Айтоските 
педагози пред 

сградата на 
училището

Пред националната библиотека в Хелзинки       ФОТО: СУ „ХРИСТО БОТЕВ“
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ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ

Цветомир Стефанов: 

-н Стефанов, бизнес ети-
кет, кариерно израстване, 
протокол и пи ар – това са 
теми, в които сте във свои 
води? Къде плувате най-
добре?

– Хубавото на всяка една 
от тези области е, че е по 
някакъв начин свързана с 
останалите. При това до 
такава степен, че ми се 
струва нереалистично един 
професионалист да се чув-
ства достатъчно уверен в 
някоя от тях, без да има 
базови познания и за други-
те.

За щастие или не, живе-
ем във времена, в които, за 
да можеш да наречеш себе 
си успешен специалист и 
да постигаш резултати, 
вече не е достатъчно да 
имаш експертиза само в 
една тясна област, а да не 
спираш да провокираш 
любопитството си да 
придобиваш нови знания и 
умения и в други, особено в 
пряко свързаните на тво-
ята дисциплини. Чувствам 
се еднакво добре във всяка 
една от тези области, тъй 
като те са част от профе-
сионалното ми изграждане 
през досегашния ми карие-
рен път през годините. 

– Вие сте млад човек, 
постигате ли баланс меж-
ду кариера и личен живот?

– В днешния динамичен 
свят намирането на баланс 
между кариера и личен жи-
вот е от фундаментално 
значение за всеки профе-
сионалист. Същевременно, 
това е и едно от най-голе-
мите предизвикателства, 
с които се сблъсква всеки 
млад човек, особено когато 
той е в началото на своята 
кариера и следвайки естест-
веното си желание да се 
докаже максимално бързо 
в професионална среда, 
често пренебрегва и „краде“ 
от времето за себе си или 
своите близки, за да го 
посвети в „работни мара-
тони“ от дълги часове 
допълнителен труд. За 
това допринасят и както 
непрекъснатата дигитал-
на свързаност, в която 
битуваме, така и последи-
ците от все по-масовото 
въвеждане на хибриден 
режим на работа, който в 
известна степен размива 
границите между време за 
работа и почивка. Всичко 
това, изисква дори още по-
сериозна самодисциплина 
за тяхното разграничаване, 
което може да превърне 
намирането на баланс в 
такъв „висш пилотаж“, че 
да се превърне в своеобразен 
лукс.

Смея да твърдя, че още 
се усъвършенствам в спаз-
ването на такъв баланс, но 
с всяка изминала година се 
старая да отделям все 
повече време на моето се-
мейство, близки и прияте-

ли. Вярвам, че отношение-
то ни към времето до 
голяма степен определя 
какви личности сме. Редно 
е да ценим и уважаваме 
както своето, така и вре-
мето на околните, тъй 
като то е много ценно за 
всички ни поради факта, 
че е ограничено като ресурс.

– Какво бихте посъвет-
вали онези млади хора, 
които на всяка цена искат 
да израснат в кариерата?

– Имам удоволствието 
да общувам с доста млади 
хора, както покрай обуче-
нията, които водя, така и 
в работата ми. Намирам за 
напълно разбираеми техния 
естествен порив и енту-
сиазъм за постигането на 
бързи резултати и кариер-
но израстване. Това, което 
винаги им напомням, обаче, 
е да не забравят, че успеш-
ната кариера е дълъг мара-
тон, а не бърз спринт, и че 
темпото на следване на 
кариерни върхове не е рав-
номерно, тъй като и пътят 
до тях не е равен. Важно е 
да не губят кураж и вдъх-
новение, независимо колко 
далечни в началото им се 
струват кариерните цели 
или лични стремления в 
хоризонта пред тях, защо-
то, както гласи и извест-
ният цитат на Лао Дзъ: 
„Пътят от хиляди мили 
започва с първата крачка“. 

– Не е ли твърде прена-
вито вашето поколение и 
вторачено в собственото 
си аз, което безпричинно 
дори се изтъква? Това за-

паден модел ли е, или по-
скоро избиване на комплекси?

– Като социолог по обра-
зование, а и като човек, 
който има ежедневен досег 
до младите хора, никога не 
съм бил привърженик на 
генерализирането и поста-
вянето под общ знаменател 
на цяло поколение. 

Вярно е, че младите хора 
често биват възприемани 
като по-фокусирани върху 
себе си до много висока 
степен, но не бива да забра-
вяме и факта, че те са 
първите хора в историята, 
които са имали пряк досег 
до социални медии и диги-
тални платформи, още в 
момента на тяхното раж-
дане и изграждането им 
като личности.

 Цветомир Стефанов е експерт и водещ обучения по 
бизнес етикет, корпоративен протокол и комуникации с 
дългогодишен професионален опит.
 Заема позицията Началник-отдел „Комуникации, 
дигитален маркетинг и управление на събития“ във 
„Фрапорт Туин Стар Еърпорт Мениджмънт“ АД – компа-
нията концесионер на Летище Бургас и Летище Варна.
 Има богат натрупан професионален опит в Банка ДСК, 
където е заемал позициите Мениджър „Работодателска 
марка и иновации“ и Ръководител „Корпоративен 
протокол“, където задълбочава и развива своите 
интереси в тази тематика. 
 Опитът му в сферата на комуникациите е придобит 
вследствие на работата му като PR в Национален дворец 
на културата (НДК) и като Редактор Новини в телеви-
зиите TV7 и NEWS7. 
 Притежава две следмагистърски квалификации от 
London School of Public Relations (LSPR) по „PR и управление 
на репутацията“ и „Социални медии и маркетинг на 
съдържанието“. Бакалавър и магистър по социология от 
Нов български университет (НБУ) и от СУ „Св. Климент 
Охридски“. Завършил е десетки курсове и специализации 
по корпоративен протокол, етикет и комуникации.
 За активната му работа в сферата на публичните 
комуникации е отличен със Златен Приз за „Принос в 
областта на комуникациите в туризма“ през 2024 г., 
както и с други две поредни национални награди „Дести-
нация България“ за „Успешен мениджмънт в комуника-
циите“ за 2023 г. и за „Принос в развитието и утвържда-
ването на туристически продукт“ за 2022 г.  
 Носител е и на комуникационната награда Master of 
Media Space 2015 за своята работа в Национален дворец 
на културата (НДК). „

Оставам 
оптимист 
за разви- 
тието на 
младите 
хора и  
бъдещето 
на обще-
ството ни

Г Успешната кариера е дълъг 
маратон, а не бърз спринт

ЦВЕТОМИР 
СТЕФАНОВ                                         

ФОТО: ВЕСЕЛА 
ДИМИТРОВА



Благоустрояване. Извършват се ремонтни дейности на много места

Кметът на Несебър: Изпълняваме проектите за 
развитие на населените места в общината
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 А знаем, че механизмите 
за функционирането на 
такива виртуални мрежи 
и измерители за „успех“ в 
тях е да създаваш лично 
съдържание, с което да 
изпъкнеш, да се изтъкнеш 
и да бъдеш „по-видим“. 
Това неизменно води и до 
качествени изменения в 
начина, по който тези 
хора взаимодействат с 
останалите в ежедневието 
им. 

Не смятам, обаче, че 
това неизменно води само 
до вреди. Нека не забравяме, 
че подобни пространства 
могат да бъдат използвани 
за творчество, сдружаване 
със съмишленици по инте-
реси, споделящи подобен 
опит, както и възможност 
за самонаблюдение и само-
обучение.  

Оставам оптимист за 
развитието на младите 
хора и бъдещето на обще-
ството ни. 

– Малцина са вече хората, 
които знаят висшия про-
токол и го спазват. Изпа-
дал ли сте в неловки ситу-
ации?

– Разбира се, че съм до-
пускал грешки, особено в 
началото на кариерата ми, 
при прилагането на прото-
кола в съответната обста-
новка, в която се налага 
неговото спазване, но те 
са безценен натрупан опит. 

Не ми изникват в съзнание-
то сериозни неловки ситу-
ации, в които да съм изпадал, 
но това отчасти се дължи 
и на шанса, че повечето 
хора на днешно време така 
или иначе не познават в 
детайли протоколните 
порядки (смее се). 

– Татуировките в мо-

мента са модерен начин за 
изразяване на себе си, както 
при мъжете, така и при 
жените. Какво казва про-
токолът по тази тема… 
редно ли е от късите ръка-
ви на ризата или пък от 
късата пола да се вижда 
татуирана плът?

– Безспорно, татуиров-

ките са широко застъпен 
културен феномен, чрез 
който много хора се стре-
мят към себеизразяване. 
При това, до такава степен, 
че все повече професионал-
ни среди ги възприемат 
като нещо обичайно, макар 
преди да бяха считани за 
абсолютно табу. И въпре-
ки все по-голямото им 
допускане, традиционният 
бизнес протокол повелява 
да бъдат покрити и да не 
бъдат видими под облекло-
то, съобразено с дрескода 
в работна среда или офи-
циално събитие. Това е 
особено валидно за някои 
консервативни корпора-
тивни среди като банко-
вото дело, правителстве-
ните служби, както и по 
време на церемониални съ-
бития или тържествени 
приеми. 

Разбира се, не трябва да 
забравяме, че протоколът 
също като обществените 
нагласи, търпи промени, 
макар и бавни, като тряб-
ва да имаме предвид, че все 
повече индустрии допускат 
явяването на работа с 
видими татуировки – осо-
бено в технологичния 
сектор и творческите 
дейности. 

– Съвсем на скоро полу-
чихте Златен Приз за 
„Принос в областта на 
комуникациите в туризма“ 
от Годишните награди 
„Дестинация България“, 

връчен навръх Световния 
ден на туризма. Какво 
означава това лично за вас?

– Макар да съм имал щас-
тието да получавам редица 
отличия през годините, то 
тази награда е наистина 
по-специална за мен, тъй 
като е за цялостен принос 
в една изключително дина-
мична област. Комуникаци-
ите се развиват непрекъс-
нато като същевременно 
са обществено-отговорна 
сфера на дейност, и да ос-
танеш максимално продук-
тивен и полезен в нея през 
годините, се изискват по-
стоянство, дисциплина и 
непрекъснато следене на 
новите тенденции и тях-
ното имплементиране в 
ежедневната ти практика. 

Разбира се, един човек 
никога не може да постиг-
не високи резултати, 
уповавайки се единствено 
на собствените си усилия. 
За тях се изискват силен и 
мотивиран екип и доверие 
в работата му, каквито аз 
имам късмета да срещам 
във „Фрапорт Туин Стар 
Еърпорт Мениджмънт“ 
АД. 

– Какво е да си пиар на 
две летища?

– Едновременно приви-
легия и изключителна от-
говорност към колегите, 
медиите и широката об-
щественост, които непре-
къснато следят развитие-
то на Летище Бургас и 

Летище Варна. Това е ра-
бота, която е много ясно 
видима за всички във и извън 
компанията и в която се 
изисква във всеки един мо-
мент да си подготвен. 
Работа, в която следва да 
бъдеш честен, надежден и 
да спазваш неотклонно 
най-високи етични и про-
фесионални стандарти. 
Работа, благодарение на 
която имам удоволствие-
то ежедневно да комуни-
кирам с изключителни 
професионалисти от обла-
стите на авиацията и 
медиите. И най-важното 
– това е работа, която 
всеки ден ме прави щастлив 
и се превърна в мое призва-
ние. 

– Непрекъснато участ-
вате в обучения, какво е 
основното, което казвате 
на участниците в тях, без 
значение на конкретната 
тема?

– Винаги в края на всяко 
едно обучение, призовавам 
участниците да не забравят, 
че с каквото и да се зани-
мават, където и да се на-
мират, с когото и да раз-
говарят, да си напомнят 
максимата: „Добрите ма-
ниери отварят врати, 
които и най-доброто об-
разование не е в състояние 
да отвори“. Ако повече 
хора си напомнят тази 
истина, взаимоотношени-
ята между тях биха били 
много по-безпроблемни.   

Цветомир Стефанов: Успешната кариера е 
дълъг маратон, а не бърз спринт

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Кметът на община 
Несебър Николай Димитров 
инспектира текущия по 
улица „Христо Ботев“ в 
село Равда ремонт на ин-
фраструктурата. В мо-
мента се извършва подмя-
на  на  тротоарната 
настилка и бордюрите. 
Предстои цялостно пре-
асфалтиране на улицата.

Общината получи фи-
нансиране от МРРБ за 
изработване на план за 
укрепване на свлачищната 
зона между Равда и Несебър. 
„След реализацията на 
брегоукрепването ще 
бъде разработен проект 
за превръщането на край-
морската ивица в пеше-
ходна панорамна алея, 
осигуряваща достъп до 
малките плажове в района. 
Проектът е важен за 
общността от гледна 
точка на инфраструк-
турната завършеност на 

крайбрежието и разви-
тието на туризма в ре-
гиона“ – коментира кме-
тът Димитров.

Община Несебър се 
подготвя за начало на 

строителство на нова 
улица – „Резвая“, в Равда. 
Строителство на нова 
инфраструктура бе из-
вършено в  село Гюльовца. 

Рехабилитирана е ул. 

„Славянска“ и е извършено 
укрепване на свлачище по 
ул. „Младежка“ – и двете 
в град Обзор. Изградена е 
нова автоматична полив-
на система за скоро офор-

мените зелени площи по 
брега на река Двойница и 
в централния  парк.

Ремонтира се църквата 
„Св. Павел и Петър“ в 
Раковсково. Ремонтирани 

бяха улици в село Баня и 
сградата на кметството 
в село Паницово. Извърш-
ват се ремонтни дейнос-
ти на уличната мрежа в 
село Тънково.

Кметът 
инспектира 
ремонта на 
инфраструкту-
рата
ФОТО: ОБЩИНА 
НЕСЕБЪР

Ремонтира се църквата „Св. Павел и Петър“ в Раковсково
ФОТО: ОБЩИНА НЕСЕБЪР

Цветомир Стефанов е отличен със Златен Приз за „Принос в 
областта на комуникациите в туризма“ през 2024 г.

ФОТО: ЯНИЦА ГЕНОВА



Групата с име на скандинавска богиня и  
мисията  да помним и почитаме миналото
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Много преди авраамически-
те религии да се появят, чо-
вечеството е вярвало в 
множество божества, като 
всички те са били тясно свър-
зани с природата. С тях хо-
рата са си обяснявали всякак-
в и  н е о б я с н и м и  з а  т я х 
феномени като смяната на 
сезоните, дъждът, плодород-
ната почва, бурите и още, и 
още. Тези, наречени впослед-
ствие от християните ези-
чески божества са много по-
стари, а голяма част от 
ритуалите, които народите 
са изпълнявали, умно са обвър-
зани с новите християнски 
празници. Пример в България 
са лазаруването, нестинар-
ството и други, приети от 
църквата практики. Пагани-
змът като официална религия 
умира в Европа с покръства-
нето на Литва, която е по-
следната езическа държава на 
Стария континент. До ден 
днешен обаче вярванията в 
старите божества продължа-
ват да са живи. 

Може да се каже, че в Бъл-
гария има една определена 
група, която изпъква с миси-
ята си да не забравяме мина-
лото и твори в така нарече-
ния стил нордик паган фолк. 
Това са пловдивчаните с име 
на скандинавската богиня на 
плодородието Фрея. Разгова-
ряме с певицата Теодора 
Стоянова, приела за творче-
ски псевдоним името ѝ и вече 
повече от 20 години прави 
музика в различни жанрове, 
гравитиращи около метъла. 
Учила се е от оперната певи-
ца и преподавател в Пловдив-
ската академия Тони Шикер-
джиева. 

Nightwish и Финландия 
като вдъхновение

Теодора споделя, че е имала 
невероятния шанс, благода-
рение на българина Пламен 
Димов, да се свърже със све-
товноизвестната симфонич-
на метъл група Nightwish през 
2016-а. Тогава тя и съпругът 
ѝ Добрин Стоянов посещават 
Финландия и родния град на 
Таря Турунен, Туомас Холо-
пайнен и Емпу Вуоринен (б.а. 
певицата, композиторът 
клавирист и китарист на 
групата) Китее. 

„Докоснахме се до култу-
рата и красотата на Финлан-
дия. Заедно със съпруга ми, 
който ми акомпанираше на 
китара, се представихме пред 
любимата ни група, която за 
нас е голямо въздействие 
върху творчеството ни. 
Участвахме в международния 
състав Ocean souls, с който 
правихме интерпретации на 
едни от най-красивите песни 
на Nightwish. Там през 2016-а 
с Добрин започнахме заедно да 
свирим и се повлияхме от 
културата на Севера – от 

красивите, омайни карелски 
гори. Имахме щастието да 
бъдем там през лятото. Това 
беше Раят на Земята за нас. 
Видяхме белите нощи, когато 
почти не се стъмваше. Това 
роди у нас едно желание да 
представим тази култура в 
музиката си – нравите и оби-
чаите на Севера. Започнахме 
да проучваме ритуалите на 
викингите – на тези малко 
по-различни от нас като 
светоусещане народи“, разка-
за тя.

Така, когато се завръщат 
в България създават проекта 
„Фрея“. Първоначално само 
двамата, но после намират 
сродни души, с които започват 
да творят заедно. 

„С времето тези хора се 
променяха, а ние намирахме 
нови, които да отговарят на 
нашите идейни търсения. 
Така стигнахме до днешния 
облик на група „Фрея“, поясни 
Теодора.

Паганизъм,  
а не сатанизъм

Певицата признава, че се 
случва по-незапознати хора с 
термина паганизъм да бъркат 
понятието със сатанизъм. 
Неслучайно в началото на 
този текст обяснихме, че 
езическите религии са много 
по-стари от авраамическите, 
които раждат свои концепции 
за Ада. 

„Това са доста различни 
неща като цяло. Да не говорим, 
че самият сатанизъм е преу-
величен и е по-скоро христи-
янско понятие, наложено за 
да осъди тези стари традиции. 
Със сигурност това, което 
правим, не е сатанизъм и няма 
нито една песен, която да 
възхвалява Сатаната“, с ус-
мивка отговори Теодора. 

Тя продължи с това, че най-
важно е музиката, която 
създават, да има облик, а 
именно защото се случва 
посланията им да биват раз-
бирани погрешно, те са тол-
кова активни в участието по 
фестивали, които показват 
средновековната и антична-
та култура, за да покажат на 
хората какво всъщност е 
творчеството им. Но за 
това по-нататък в текста. 

„Няма как да създадеш се-
верна музика, без да познаваш 
контекста, в който тя е 
използвана, предназначението 
ѝ. Това ни отведе към средно-
вековните и античните 
фестивали, които пресъздават 
тези отминали епохи и къде-
то тази музика е била валид-
на и използвана. Днес се поя-
вяват все повече групи, които 
се обръщат към тази култу-
ра. Ние самите също сме ин-
спирирани от групи като 
Wardruna и Heilung. За нас те 
са пионери, които са ни пока-
зали красотата. Винаги наше-
то усещане е било да покажем 

тези стари вярвания такива 
каквито те са за нас. В нача-
лото търсихме ритуалисти-
ката във викингските поверия. 
Пресъздавахме различни ри-
туали, които вплитахме 
като сценография в нашите 
изпълнения и концерти. Всъщ-
ност самите ни концерти 
представляват нашия прочит 
да почетем боговете, пред-
ците ни, нашите корени“, 
посочва Фрея.

Тракийски, славянски и 
древнобългарски 

вярвания – част от 
музиката им

Теодора обаче е категорич-
на. С времето не се съсредо-
точават само и единствено 
върху северните вярвания, 
макар и силно инспирирани от 
тях. 

„Потърсихме отражението 
върху българската култура 
от траките, от славянските 
народи. Имаме песни, които 
са композирани точно от 
ценностите на тези наши 
предци. Реконструираме му-
зикални инструменти, които 
са се използвали в миналото, 
като Давидова лира, която е 
характерна за римската кул-
тура, Орфеева лира – свърза-
на с мита и култа към Орфей, 
нещо характерно и за нашите 
земи. Използваме български 
фолклор, но от един по-минал 
период, не този, който позна-
ваме днес, свързан с Възражда-
нето“, казва тя и дава за 
пример техни интерпретации 
на песни като „Лазаре“, „Ша-
рена гайда“:

„Но те също не са типич-
ният фолклор, който хората 
са свикнали да слушат, а мал-
ко или много са приспособени 
към нашия стил. Имаме и наш 
вариант на „Притури се пла-
нината“, която не я пея като 
типичната фолклорна певица, 
защото не търсим това усе-
щане. Уважаваме изключител-
но много българския фолклор 
и има много талантливи 
фолклорни групи, които могат 
да го представят такъв ка-
къвто е“.

„На прага“ – български 
фолклорен мотив от 
16. век през звука на 

паган фолка

„Фрея“ обаче представят 
по свой начин усещането си 
за тези традиционни ценнос-
ти и дори наскоро имаха не-
вероятния шанс, по думите 
на Теодора, да открият запа-
зен български фолклорен мотив 
от 16. век. По него разработ-
ват авторската си песен „На 
прага“, чиято премиера беше 
на 1 октомври. 

„Този мотив не звучи като 
характерната фолклорна 
музика, която сме свикнали 
да слушаме. Това е обяснимо 
поради много фактори. Това 
усещане искаме да пресъздадем 
и в нашата музика. Проектът 
е с ръководител Петя Круше-
ва и е реконструкция на бъл-
гарска музика и обичаи от 
този период“, посочи тя.

Средновековни и 
антични фестивали у 
нас набират скорост

Те традиционно се провеж-
дат у нас вече над 10 години, 
казва Фрея. 

„Но малко или много те са 
съсредоточени донякъде в по-
затворени кръгове и като че 
ли не са достигнали популяр-
ността, която заслужават 
сред масовия слушател. Ние 
го приемаме и като наша мисия 
– да разпространим тези 
ценности и идеали на средно-
вековната и античната кул-
тура. Затова влагаме усилия 
да се представяме на такива 
фестивали в България и чуж-
бина“, коментира певицата. 

Тя предварително прави 
уговорка докато коментира 
епохата на Средновековието, 
че в нея има много жестокости. 

„Всичко това трябва да 
ползваме като уроци на ми-
налото, които не бива да 
повтаряме днес. Така че при 
всички положения има защо 
тези неща да се знаят в съвре-
менния свят, където наблю-
даваме едно чувство на пре-
задоволеност у хората по 
отношение на информация, 

модернизация. Това със сигур-
ност помага на човечеството, 
но мисля, че донякъде сме 
забравили своите корени и 
това, което ни прави човеш-
ки същества. Така, че припом-
няйки си ценностите на 
отминалите епохи, си при-
помняме какви да бъдем“, ка-
тегорична е тя.

Групата взе участие във 
фестивала, който показа 
келтската култура в Бургас. 
По думите на Теодора, той е 
бил много отворен към пуб-
ликата и най-малките, за 
които е имало занимания.

„Келтската култура не 
беше натрапвана, а по-скоро 
показана в своята красота, за 
да може хората да я оценят. 
Лично ние се включихме с 
музика от Античността. 
Както споменах, ние правим 
различна музика. Имаме гот-
ска, представихме и тази 
повлияна от траките. Спе-
циално за келтската култура 
имаме авторска песен, посве-
тена на традицията Самхайн, 
който празник е по-известен 
като Хелоуин. Тези традиции 
ги имаме запазени и в днешния 
свят, но масово не се знае 
откъде са тръгнали, а е хуба-
во да е ясна тяхната автен-
тичност. В миналото не е 
било с маркетингова цел – да 
се продават балони с тикви и 
т.н., а едно съвсем друго зна-
чение, което има много пове-
че отношение към човешкото, 
отколкото просто да се 
продават бонбони и да се 
обличат костюми. Показва се 
едно отношение към мърт-
вите, към отвъдното, едно 
преклонение към тези сили, 
което в днешния свят малко 
или много се е позагубило“, 
посочи изпълнителката.

От Бургас обаче са очаро-
вани и зимата пристигат 
отново край морето като 
част от турнето си с друга 
българска група, която също 
има за мисия да възстановява 
ценностите на миналото, но 
в стила на блекметъла – „Се-
верия“. 

„Всичко това отново ще 
ни доведе в любимия Бургас 
през декември. Много ни ха-
реса тук“, завърши Теодора. 

Мистика. С музиката си „Фрея“ ни пренася във времена на древни богове и преклонение пред природата
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ЖИВКА ИВАНОВА

Почти винаги, когато 
пиша за книга, започвам с 
образа, с който съм я асо-
циирала след прочита. Тук 
образът е на изящна пор-
целанова чаша за чай, една 
от онези, които са се за-
пазили в много малък брой 
от баби и дядовци в някое 
семейство с традиции: 
цветна отвън, бяла отвъ-
тре, с фин златен кант по 
ръбчето и златна дръжка, 
пълна догоре и даже пре-
пълнена с обич, тъга, 
собствена житейска фи-
лософия и поезия. Съдър-
жанието на тази чаша 
може да стопли определен 
тип ръце, готови да я 
държат внимателно дъл-
го време, да я поднасят към 
устните бавно, търпели-
во, да отпиват на малки 
глътки, за да усети тяло-
то онова истинско ухание 

на живот, което авторът 
е вложил в приготвянето 
на чая.

Сякаш най-силно и най-
първо се усеща тъгата, не 
мрънкане, не оплакване, 
пречистени капки тъга: 
от спомена за един морски 
град и това как разведени-
те ти вече родители те 
предават един на друг 
като куфар, а ти си само 
на пет, от липсата на 
баща ти точно в тези 
години, когато ти е тол-
кова нужен, от нелеката 
съдба на бащиния ти род 
от предприемачи и инте-
лектуалци, които така 
наречената „народна власт“ 
се опитва да изтръгне от 
корен, от нещастията, 
които застигат изключи-
телно оригиналния ти 
дядо по майчина линия и 
децата му, от съдбата на 
приятелите ти от дет-
ството, матросите от 
„Кораб планина“, от жела-

нието да се впишеш в но-
вата действителност на 
Обетованата земя и не-
възможността това въ-
обще да стане или да 
стане прекалено късно. 

„Няма нищо по-излишно 
от български поет в Аме-
рика“ – казва приятелят 
и поетът Георги Белев и 
ти знаеш, че е така. „Какъв 
е смисълът на протяжно-
то ни присъствие? Какво 
можем да дадем с тези 
свлечени стихове, повлекли 
падища и урви към глухата 
равнина на мълчанието?“ 
Но ти трябва да го живееш 
този живот, който си 
избрал, „защото нямаш 
избор, когато си емигрант. 
Защото няма оправдания. 
Защото си дошъл в Аме-
рика, за да пренесеш и да 
градиш.“ 

И още тъга по родния 
град, който не си напуснал, 
защото точно така си 
искал, а защото просто си 

нямал избор, и който при 
всяко твое идване е по-
променен и по не твой, и 
всеобхващащата вселенска 
тъга по всичко красиво, 
така присъща на поетите. 

„Какви са основанията 
ти за спомени и отговор-
ности? Как дефинираш 
разчитането на красота-
та? Ако съм на един от 
тези мостове тук, сега, 
високите каменни мосто-
ве, не искам никой да може 
да разчита видяното, 
така както го разчитам 
аз. Всеки миг преминава с 
обич, с думи. Красивото е 
безмълвие, което те ско-
вава, защото всеки падащ 
ден – прогубен и погубен – е 
новият ти белег.“

Не, тъгата няма да 
вгорчи и глътка от чая, 
защото е премесена с ог-
ромни количества обич: 

към онези горди сливналии, 
някои от които са сложи-
ли край на живота си в 
затворите, а тези, които 
са останали, продължават 
да се събират и да демон-
стрират пред децата и 
внуците си всеопрощава-
щата твърдост, присъща 
само на благородните и 
силни хора; към всеотдай-
ността на дядо му Симеон 
към болния син; към баща 
му, известния ерудит, 
когото са принудени да 
признаят в Европа и Аме-
рика Атанас Славов, за 
когото пише: „Мъжът пред 
мен е част от спиралата 
на пренесената кръв. Не 
бе мигнал, не бе трепнал 
пред заплахи и хвалебствия. 
А че някои са предавали, 
продавали – кой го е еня? 
Небесни бразди имаше да 
се преорават, Млечни пъ-
тища да се претакат. 
Високи бяха сенките, с 
които трябваше да се 
премерваш. И сред пици-
катите на надграчването 
той бе отсякъл с раздраз-
нение:

– Син съм на баща си. 
Това е то!

Мисля, че днес оценявам 
оправданото високомерие, 
повдигането на погледа 
от постигнатото със 
старомодна, безкомпро-
мисна всеотдайност.“

Безкрайно много обич се 
усеща в спомените за ко-
леги поети, за пребивава-
нето на някои от тях в 
Америка и старанието му 
да помогне с нещо – подслон, 
приятелско рамо, кураж, 
за да направи престоя им 
там поносим. 

Несравнима е обичта, 
както в картините от 
думи за родната Витоша, 
така и за планините и 
пустините в Северна Аме-
рика, за красивите евро-
пейски – френски, итали-
ански градове, за гръцките 
острови: „Санторини... 
където и да си, вдигнеш ли 
поглед, виждаш море и 
кръст, който го пази“, за 
един малък черноморски 
градец, „най-малкият град, 
недокоснат от усещането 
за вселенската си невидност. 
... тази малкост, която ги 

кара (хората му) да губят 
свяст и да се смеят високо“.

Що се отнася до житей-
ската философия и поези-
ята, те просто са втъка-
ни една в друга и едва ли 
могат да се коментират 
отделно. Съвсем естест-
вено е в една мемоарна 
книга да битува авторо-
вата житейска философия, 
но рядко се случва тя да 
бъде изразена по толкова 
поетичен начин. Да се 
съмнява, дали вятърът 
кърпи душата или слън-
цето, дали „времето прос-
то те живее и после те 
изоставя“ и „какво остава 
от един поет, престанал 
да пише стихове, освен 
червено, пропадащо слън-
це...преди да се завърне. 
Ако има къде.“

Васил Славов е използвал 
безкрайно богатата пали-
тра на родния ни език 
точно, както са го прави-
ли импресионистите: из-
реченията му са кратки и 
наситени, точно както 
техните „къси и дебели 
мазки, кратки, начупени 
удари с четката със сме-
сени или изобщо несмесва-
ни цветове, за да постигнат 
ефект на наситено цвет-
но трептене“. Както при 
тях „боите се наслагват 
една до друга с възможно 
най-малко смесване, а оп-
тичното им смесване 
става в окото на зрителя“, 
така в книгата авторови-
те лично построени думи, 
например „всолени крепо-
сти“, „безбушуването на 
звездите“, „вмъглен“, 
„слитнали към реката 
къщи“, „да вциментирам 
лицето и очите си“ нямат 
нужда от смесване-обяс-
нение, читателят сам, в 
собствения си мозък ще 
отрази понятието.

Необичайна книга е то-
ва! И аз се радвам, че имах 
привилегията да я чета и 
да я тълкувам по свой 
начин, както се надявам 
ще го направи всеки, който 
се докосне до магията ѝ. И 
да приеме авторовото 
кредо: „Красотата от 
това да си чужд. И тук, и 
там“ – с обич и съпричаст-
ност.

Мигранти. Несравнима е обичта, както в картините от думи за родната Витоша, 
така и за планините и пустините в Северна Америка в книгата на Васил Славов

Красотата от това да си чужд

През изминалата седмица в Бургас гостува писателят Васил 
Славов. В Регионална библиотека „П. Яворов“ той се срещна с 
читатели и представи книгата си „Строфи на кръвта“.
Васил Славов е роден в София. Завършва английска филология 
в СУ „Климент Охридски“. Първата му стихосбирка излиза 
от печат през 1989 г. 
Същата година заминава за САЩ, където специализира 
литература, литературна критика и креативно писане. До 
заминаването си публикува поезия, преводи и критически 
материали в повечето литературни издания в България. 
Автор на няколко поетични и белетристични книги и 
носител на престижни литературни награди и отличия. 
Представян е с авторски стихове на английски
в САЩ и Великобритания.
Живее със семейството си в Питсбърг, Пенсилвания, а през 
лятото – в Созопол, откъдето е съпругата му – писателка-
та Людмила Калоянова.

Особено ценни за сюжета, 
реализиран с постмодернис-
тично смесване и преплита-
не на мемоарно и фикционал-
но, са писмата от семейния 
архив между писателите-
дисиденти Георги Марков и 
Атанас Славов (баща на 
автора); справките от 
Службите за сигурност за 
поета Константин Павлов, 
както и преписките с 
известни емигранти като 
писателя Ванцети Василев и 
художника Атанас Згалевски 
– все документи, които биха 
представлявали интерес за 
изследователя и за истори-
ографа.

Борис Христов – поет

Корица Васил Славов, „Строфи 
на кръвта“, ИК ЗНАЦИ/2023

Васил Славов 
с издате-
ля Румяна 
Емануилиду и 
писателката 
от Бургас 
Живка Иванова 
(вдясно), която 
представи 
книгата му

Писмо на 
Кърт Воне-
гът, с което 
препоръчва 
Атанас Сла-
вов като 
литерату-
рен човек

Представяне на български автори в Америка, 1991 г., обява
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Атанас Славов Борис Христов



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР
 
След оспорвана и емоцио-

нална надпревара, отборът 
на „Механо ПГМЕЕ“ завоюва  
първото място в младежкия 
турнир по мини футбол за 
купата на „БМФ Порт Бур-
гас 2024“. Учениците от 
Професионална гимназия 
по механоелектротехника 
и електроника заслужено 
спечелиха голямата награ-
да – билети за мач от Лига 
Европа между „Лудогорец“ 
и „Атлетик“ (Билбао), кой-
то ще се играе на 7 ноември 
2024 г. на стадион „Хюве-
фарма Арена“ в Разград. За 
победителите „БМФ Порт 
Бургас“ осигурява и органи-
зира транспорт от Бургас 
до Разград и обратно, както 
и нощувки.

Среброто бе спечелено 

от индивидуално сформи-
рания отбор „Опълченците“, 
а бронзът отиде при мла-
дите футболисти от Нем-
ската езикова гимназия 
„Гьоте“.

Специален гост на съби-
тието бе представителт 
на „БМФ Порт Бургас“ г-н 
Димитър Сотиров – ръко-
водител на отдел „Екология“, 
който приветства всички 
участници и им пожела успех 
и спортсменска игра. Г-н 
Сотиров връчи лично на-
градите на най-добре пред-
ставилите се отбори. 

Футболното състезание 
се проведе на 12 октомври 
в Спортен комплекс „Диалог 
359 Арена” в Бургас, при ог-
ромен интерес и при спаз-
ване на всички мерки за 
безопасност.

Феновете на футбола 
имаха възможност да на-

блюдават спортната над-
превара както на живо, 
така и онлайн във Фейсбук 
страницата на информа-
ционния сайт „На брега“, 
която бе излъчена в реално 
време.

В деветото издание на 

турнира участваха общо 12 
непрофесионални отбори 
– 11 от бургаските гимназии: 
ПГСИ „Пеньо Пенев“, НЕГ 
„Гьоте“, СУ „Иван Вазов”, 
ПГХТ „Акад. Н. Д. Зелинский”, 
ПГМКР „Свети Никола”, ПГ 
по транспорт, Професио-
нална гимназия по механо-
електротехника и електро-
ника, ППМГ „Акад. Никола 
Обрешков“, Професионална 
техническа гимназия и 1 
самостоятелно сформиран 
отбор.

Отборите бяха разпре-
делени чрез жребий и се 
състезаваха на принципа 
„всеки срещу всеки“ в своя-
та група. След края на гру-
повата фаза победителите 
се срещнаха на полуфинал и 
финал чрез директни ели-
минации. Състезанието се 

проведе със съдействието 
на Българската асоциация 
по мини футбол – клон Бур-
гас и съгласно правилата, 
регламентирани в Наредба-
та на БФС по мини футбол 
за 2024 г. Всички футболисти 
демонстрираха завидна 
техника с топката и пока-
заха, че имат капацитет за 
победа и бъдещо развитие 
в спорта.

За всички участници 
турнирът бе напълно без-
платен. Освен голямата 
награда, купи и медали, ор-
ганизаторите бяха подгот-
вили предметни награди за 
класиралите се на първо, 
второ и трето място, 
както и индивидуални по-
даръци за всеки участник.

„БМФ Порт Бургас“ АД 
организира и изцяло финан-

сира традиционния фут-
болен турнир, който за 9 
години успя да се превърне 
в истински спортен празник, 
чакан с огромен интерес. 
Дружеството е концесионер 
на пристанищните терми-
нали „Бургас Изток 2” и 
„Бургас Запад” от 2012 г. и 
оттогава активно при-
съства в обществения 
живот на града. Успешното 
развитие на спортната 
инициатива в годините 
доказва, че „БМФ Порт 
Бургас“ АД постига основ-
ната си цел – да помага за 
утвърждаването на спорт-
ни навици сред младите и 
да доказва, че когато биз-
несът е социално отговорен, 
той може да намери точ-
ното място, към което да 
насочи своята помощ.

15СПОРТ I   18 – 24 ОКТОМВРИ 2024

Отборът на „Механо ПГМЕЕ“ спечели 
купата на „БМФ Порт Бургас 2024“

Награда. Младежите ще гледат мача между „Лудогорец“ и „Атлетик“ (Билбао)

З А П О В Е Д
№ РД-09-778 / 10.10.2024г.

гр. Камено

На основание чл.35, ал.1 от Закона за общинската 
собственост, чл.72, т.1, чл.76 и във връзка с чл.70, а.4 
от НРПУРОИ и Решение на Общински съвет – Камено 
по т. 14 от Протокол № 11 от 19.09.2024г.

З А П О В Я Д В А М:
I.Да се проведе публичен търг с явно наддаване 

за продажба на недвижим имот – частна общинска 
собственост, по плана на гр. Камено, общ. Камено, 
обл. Бургас, при начална тръжна цена и стъпка за 
наддаване, както следва:

1.УПИ IX-196 (девет римско- сто деветдесет и 
шест), в квартал 24 (двадесет и четири), по плана 
на гр. Камено, общ. Камено, обл. Бургас, целия с 
площ 420 (четиристотин и двадесет) кв.м. Граници и 
съседи на имота: изток – УПИ VIII-снс; запад – УПИ 
X-196; север – УПИ VII-196; юг – улица. Акт за частна 
общинска собственост - № 3 436 от 02.07.2024г. 

Начална тръжна цена – 13 000.00 (тринадесет хиляди) 
лева, без включен ДДС, съгласно експертна оценка.

Стъпка за наддаване 10% от началната тръжна 
цена – 1 300.00 (хиляда и триста) лева. Предложенията 
за наддаване в търга, не могат да бъдат по-малки от 
10% от първоначалната тръжна цена. 

Депозит за участие в търга е в размер на – 1 300.00 
(хиляда и триста ) лева.

II. Търгът за продажбата на УПИ IX-196, в квартал 
24, по плана на гр. Камено, общ. Камено, обл. Бургас, 
целия с площ 420 кв.м., ще се проведе в гр. Камено, 

в сградата на общинска администрация Камено на  
06.11.2024 от 10.30 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически 
лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна доку-
ментация за участие в търга: Тръжната документация 
за участие в търга се получава в сградата на Община 
Камено, гр. Камено, ул. „Освобождение“ № 101 в Центъра 
за административно обслужване на гражданите, всеки 
работен ден от 8.30 часа до 16.00 часа на 04.11.2024г.

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лева с включен ДДС, платими в брой на касата на 
Общината.

V. Условия за плащане на депозита: плащанията 
се извършват в български левове по банкова сметка 
на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ“ АД, IBAN 
BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, BIC : BPBIBGSF, или на 
касата в Центъра за административно обслужване на 
гражданите на Община Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложе-
на в общината и на интернет страницата на Община 
Камено – www.kameno.bg

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки 

работен ден до 04.11.2024г. от 09.00 до 16.00 часа, 
с представител на Общината, след представяне на 
платежен документ за закупена тръжна документация 
и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация:
Заявление за участие – образец;
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятелност;
Декларация, че участникът е запознат с регламента 

за участие в търга;
Декларация за оглед на имота;
Декларация – съгласие за ползване на лични данни;
Регламент за участие;
Проект на договор за покупко – продажба;
Решение на общински съвет;
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот.
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват имената на 
физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), както и 
обекта, за който кандидатства. Документите се подават 

до 16.00 часа на 04.11.2024г. в Община Камено, като 
в запечатан плик се слагат следните задължителни 
документи за участие:

- Заявление за участие;
- Документ за заплатен депозит за участие;
- Документ за закупена тръжна документация;
- Документи, установяващи самоличността на участника. 

Когато участникът е физическо лице се представя копие 
от лична карта. Когато участникът е юридическо лице се 
представя документ за регистрация или посочване на 
ЕИК по чл.23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка 
от електронната страница на Търговския регистър на 
Агенция по вписванията;

- Декларация – 5 броя по образец;
- Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 

когато се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника.

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 13.11.2024г. от 10.30 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления 
за участие в повторния търг се извършва до 16.00 часа 
на 11.11.2024г., по реда указан в настоящата заповед.

Настоящата заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Община Камено в интернет и 
да се обяви на видно място в общинската администрация 
в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ            / П / 
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 
10.10.2024г. 

ОБЯВА

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за 
извършване на оценка на въздействието върху околната среда, се 
уведомяват всички заинтересовани лица относно инвестиционното 
предложение: 

ПУП-ПРЗ  за обединяване на УПИ ХI-168 (ПИ 501.168)  и УПИ 
ХII-168 (ПИ 501.509)  и разделяне на  УПИ ХI-699 (ПИ 501.699), УПИ 
ХII-698 (ПИ 501.698) и УПИ ХIII-700 (ПИ 501.700)  в кв.16, с. Лъка, 
община Поморие  

Възложител на проекта е: Мария Любомирова Кирякова, Десис-
лава Любомирова Тофтева и Цветанка Любомирова Димитрова-
Йорданова. 

Отборът на 
победителите 
„Механо ПГМЕЕ“ 
 ФОТО: БМФ ПОРТ 
БУРГАС

Обща снимка на първите три състава в турнира       ФОТО: БМФ ПОРТ БУРГАС

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна 
за всички смартустройства

За реклама: 
056 825 435, 0878 424 698



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

До дни Бургас ще има нова 
атракция за жителите и 
гостите на града. Музей на 
Невъзможното отваря врати 
тази неделя, 20 октомври, 
от 10.00 часа на ул. „Лермон-
тов“ №7. В него границите 
на възможното се размиват 
и ставате част от едно не-
забравимо приключение.

Това не е просто музей – 
това е място, където наука-
та, изкуството и магията 
се сливат, за да предизвикат 
вашите сетива и ума ви. 
Създаден, за да провокира 
въображението и да промени 
начина, по който гледате на 
света, този музей е новата 
задължителна дестинация 
както за местните жители, 
така и за гостите на града.

Представете си място, 
където можете да рисувате 
със светлина, да стъпите в 
безкрайността или да ста-
нете част от екипажа на 
космически кораб. В Музея на 
Невъзможното всеки ъгъл 
крие нещо удивително – ан-
тигравитационна стая, 
безкрайни огледала, илюзии 
с дълбочина и светлина, 
които ще накарат дори най-
скептичните сред нас да 
ахнат в удивление.

Стая „Голям-Малък“, 
Космическа станция и Без-
крайна стая с огледала са 
само част от изненадите в 
Музея на Невъзможното. Но 
това не е всичко – в Музея на 
Невъзможното ви очаква 
атмосфера, в която не прос-
то наблюдавате, а се пота-
пяте и участвате в създава-
нето на илюзията. Всяка 

стая, всяка експозиция е 
интерактивна и ви приканва 
да опитате, да снимате, да 
се забавлявате и да открие-
те повече за това, как наши-
те възприятия могат да ни 
заблудят.

Музеят не е просто заба-
вление – той има и образова-
телна насока. Зад всяка екс-
позиция се крие научна 
история – какво е илюзия на 
Понцо и защо нашите очи 
могат да бъдат лесно заблу-
дени? Как работи триъгъл-
никът на Пенроуз – тази 
невъзможна форма, която 
просто не би трябвало да 
съществува? Музеят на Не-
възможното е място, където 
учим чрез забавление и из-
следваме границите на въз-
приятията си. Очакват ви 
тематични събития, които 
правят посещението още 

по-вълнуващо – Хелоуин, Ко-
леда и др.

Музеят на Невъзможното 
не е просто още една турис-
тическа атракция – той е 
задължителна спирка за 
всеки, който търси нещо 
различно и вълнуващо в Бур-
гас. Независимо дали сте 
група приятели, влюбена 
двойка, семейство с деца или 
гости на града, музеят пред-
лага по нещо за всеки – заба-
вление, образование и неза-
бравими моменти, които ще 
останат с вас дълго след 
като напуснете този свят 
на илюзии.

Билети можете да наме-
рите на касата в музея или 
онлайн от сайта: www.moi.bg

Официалното откриване 
е на 20 октомври, (неделя, ул. 
„Лермонтов“ №7 от 10.00 
часа.
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На 1 октомври фел-
дшерът Иван Бояджиев 
посрещна своя 80-и 
рожден ден. В село Искра, 
където той работи през 
последните 54 години, 
тържествено отпраз-
нуваха неговия юбилей. 
За искренци Иван Боя-
джиев е „Доктора“, 
който се грижи за здра-
вето им повече от по-
ловин век.  Днес,  на 
80-годишна възраст, той 
продължава да помага 
на хората и като пенси-
онер, разказва karnobat-
voice.com.

„Д-р Иван Бояджиев 
дойде в село Искра в 
далечната 1970 година 
заедно със съпругата си. 
Започна работа като 
лекар, а тя като меди-
цинска сестра в тога-
вашния Дом за деца с 
увреждания – разказва 
Тодорка Ботева. – Млад, 
амбициозен, със своето 
внимание, компетент-
ност и усърдие спечели 
сърцата на хората и те 
напълно му се довериха.

За него нямаше работ-
но време. Достатъчно 
беше някой да позвъни, 
че не е добре и той оти-
ваше. Без значение дали 
е нощ, или почивен ден. 
Дори си взеха квартира 
в селото, за да е близо 
до пациентите“.

Малко хора се обръщат 
към него по име. За всич-
ки той просто е „Док-
тора“. На възрастните 
хора, които не могат да 
пътуват, той купува от 
града лекарствата и ги 
разнася с колелото си и 

хората отдалеч го по-
знават. Много пъти 
придружава линейка с 
болни, за да се увери, че 
всичко ще е наред.

Наричат го „живата 
история на селото“. В 
кабинета си има една 
тетрадка, в която за-
писва имената на леку-
валите се при него хора, 
тяхното заболяване и 
лечение. Вече е пенсионер, 
но продължава да рабо-
ти като помощник към 
личния лекар. За него 
нищо не се е променило. 
Д-р Бояджиев е все така 
внимателен, търпелив 
и изслушващ всеки, дори 
и тези, които са времен-
но в селото. Продължа-
ва да носи лекарства по 
домовете, но вече с ко-
лата си.

И така 54 години. Не-
говата всеотдайност и 
любов към професията 
и хората са помогнали 
на 3-4 поколения. „И 
макар и фелдшер, за 
всички нас си остава 
„Доктора“.

Сега, на неговия 80-и 
рожден ден, хората от 
село Искра му изказват 
своите сърдечни благо-
дарности и му пожелават 
да бъде здрав и над 100-те 
години. И му казват: 
„Благодарим ти, Докто-
ре!“.

Иван Бояджиев бе 
поздравен от кмета на 
селото Женя Тодорова, 
която от свое име и от 
името на хората в Искра 
му благодари за всеот-
дайността и разбира-
нето, за подкрепата и 
невероятния професио-
нализъм.

54 години фелдшер 
Бояджиев е „Доктора“ за 
всички в карнобатското 
село Искра

На неговия 80-и рожден ден хората от село Искра му изказ-
ват своите сърдечни благодарности             ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Музей на Невъзможното 
отваря врати в Бургас
Провокация. Науката, изкуството и магията се сливат в него 

Старата къща на ул. „Лермонтов“ ще заживее нов живот. В 
нея ще се помещава иновативният музей

Потопете се в магията на контрастите. Тук предметите 
изглеждат нереално променени, а пространството се променя 
в зависимост от вашата позиция, създавайки забавни и изне-
надващи ефекти      ФОТО: МУЗЕЙ НА НЕВЪЗМОЖНОТО 

Експозиции са създадени, за да стимулират 
любопитството, да подобрят разбирането 
на оптичните илюзии и да вдъхновят любов 
към науката и изкуството

Дом на писателя, 18 ч.

Програма

18 октомври, петък
„Мълчаливецът“ – роман 
за Йордан Йовков от Ма-
рина Константинова 
Добрич

23 октомври, сряда
Гостува Антон Баев с  
романа си „Мария от 
Охрид“

24 октомври, четвъртък
Видеофилм за Росен Друмев 
Представя Яна Вълчева

25 октомври, петък
Стана Апостолова пред-
ставя романа си „Първо-
роден“ – криминална фан-
тастика

28 октомври, понеделник
„Умотворителница“ от 
Татяна Йотова
Представя Роза Боянова

29 октомври, вторник
Представяне на сп. „Море“, 
бр. 3 – Добрина Топалова и 
Бина Калс

31 октомври, четвъртък
Празник на хумора – моде-
ратори Мина Кръстева и 
Николай Фенерски
Закриване на ЕЛП 2024

Сдружение Бургаска писателска общност
Есенни литературни празници 2024


	1
	2-3
	4-5
	6
	Aitos-18-24.10.2024
	11
	12
	13
	14
	15
	16

